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REVISTA PRESEI 
 

 Proteste anunţate ale sindicaliştilor de la penitenciarele Mărgineni şi Târgu Mureş 
Sindicaliştii de la penitenciarele Mărgineni (Dâmboviţa) şi Târgu Mureş au anunţat că vor protesta, miercuri, în 
faţa unităţilor de detenţie, revendicările fiind condiţii mai bune de lucru şi demiterea ministrului Justiţiei, Tudorel 
Toader, potrivit unui comunicat al Federaţiei Sindicatelor din Administraţia Naţională a Penitenciarelor. 
"Sindicaliştii din penitenciare continuă protestele împotriva indolenţei guvernanţilor în a soluţiona problemele 
acestei instituţii. Solicităm rezolvarea urgentă a revendicărilor ce ţin de îmbunătăţirea condiţiilor de lucru şi de 
respectarea drepturilor salariaţilor, dar şi demiterea ministrului Tudorel Toader pentru incompetenţă", se 
menţionează în comunicat. 
Federaţia Sindicatelor din Administraţia Naţională a Penitenciarelor a mai organizat pe 7 septembrie un protest 
similar la penitenciarul din Botoşani, iar astfel de acţiuni sunt programate a avea loc şi la celelalte unităţi de 
detenţie din ţară până la finalul acestei luni, pentru 3 octombrie intenţionându-se organizarea unui miting în faţa 
Ministerului Justiţiei. 
Lista de revendicări cuprinde, printre altele: condiţii de lucru mai bune, plata orelor suplimentare restante (sunt 
peste 1 milion de ore suplimentare restante neplătite), stoparea împuternicirilor ilegale, eliminarea 
discriminărilor salariale, aprobarea Statutului poliţistului de penitenciare, încetarea abuzului asupra pensionarilor 
(eliminarea din legislaţie a "scamatoriei" legislative prin care, începând cu 15 septembrie 2017, au fost reduse cu 
peste 30%, prin ordonanţă de urgenta, pensiile angajaţilor din penitenciare, poliţiştilor şi militarilor), plata 
integrală a orelor suplimentare curente etc. 
"În paralel, Federaţia Sindicatelor din Administraţia Naţională a Penitenciarelor continuă acţiunile în justiţie 
împotriva ministrului Tudorel Toader şi a directorului general al ANP, Marian Dobrică, pentru abuz în serviciu în 
legătură cu semnarea unor ordine şi decizii ilegale", se precizează în comunicat. 
Sindicaliştii avertizează că, dacă în urma acestor acţiuni de protest în strada autorităţile nu vor reacţiona, vor lua 
în calcul blocarea activităţii penitenciarelor urmare a refuzului angajaţilor de a lucra în condiţiile oferite de 
angajator în ceea ce priveşte siguranţa personală şi respectarea standardelor de personal în raport cu misiunile de 
îndeplinit.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Senatul a ADOPTAT iniţiativa cetăţenească de revizuire a Constituţiei pentru redefinirea familiei. Doar 13 aleşi 
au votat împotrivă/ Păreri împărţite în partide pe această temă 
Senatul a adoptat, marţi, în calitate de for decizional, iniţiativa cetăţenească de revizuire a Constituţiei potrivit 
căreia familia se întemeiază pe căsătoria între un bărbat şi o femeie, nu pe cea consimţită între soţi. 
Din totalul de 136 de senatori, 127 au fost prezenţi în plenul de marţi. Propunerea de revizuire a Constituţiei a 
fost adoptată de Senat cu 107 "pentru", 13 voturi "împotrivă" şi şapte abţineri. 
Conducerea PSD a decis, pe 1 septembrie, în timpul şedinţei grupurilor parlamentare, care s-a desfăşurat la 
Neptun, că referendumul pentru redefinirea noţiunii de căsătorie în Constituţie va avea loc pe 7 octombrie. 
Anunţul a fost făcut de preşedintele partidului, Liviu Dragnea. 
Camera Deputaţilor a adoptat, în mai 2017, iniţiativa cetăţenească de revizuire a Constituţiei care prevede că 
familia se întemeiază pe căsătoria liber consimţită între un bărbat şi o femeie, semnată de 3 milioane de cetăţeni. 
 
Păreri împărţite în partide pe această temă 
Senatorii au avut opinii pro şi contra la dezbaterea iniţiativei de revizuire a Constituţiei. Şerban Nicolae (PSD) a 
argumentat că e dreptul oricărui copil să crească într-o familie cu mamă şi tată, unii liberalii au susţinut proiectul, 
iar USR a acuzat că PSD face campanie electorală. 
„Există fără îndoială o dimensiune de natură religioasă şi una de natură raţională. Dimensiunea religioasă eu am 
identificat-o în ceea vine din înţelesul oamenilor. Procreerea se poate face numai între un bărbat şi o femeie. Trei 
miliarde de bărbaţi fără o femeie nu pot procrea. 4 miliarde de femei fără un bărbat nu pot procrea. Asta este o 
lege naturală. Eu cred că există Dumnezeu şi că el are rol creator. Există o dimensiune religioasă. Eu cred că avem 
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obligaţia să dăm un vot care să respecte ceea ce orice om înţelege prin familie şi prin căsătorie. Eu cred că viaţă 
este rezultatul unui proces firesc care nu poate fi pus sub semnul întrebării. Aş fi vrut să va spun câteva cuvinte 
legat de dimensiunea raţională. Eu cred că orice copil are dreptul să crească într-o familie cu mamă şi tata. Nu 
cred că întâmplător primele cuvinte pe care le adresează orice copil şi persoană de care se simte cel mai apropiat 
este -mama”, a afirmat Şerban Nicolae în plen. 
Senatorul PSD a susţinut că sintagma actuală din Constituţie, în care se precizează cuvântul „soţi”, punea accentul 
pe consintământul liber exprimat, deoarece în perioada postbelică existau căsătorii din interes, încheiate prin 
acorduri, iar aceea nu putea fi numită „familie”. 
„Pentru cei care nu ştiu sintagmă în formă actuală preluată din Codul familie punea accentul pe consinţământul 
liber exprimat. Pe căsătoria liber consimţită, pentru că în perioadă postbelică încă se mai făceau în societatea 
românească căsătorii încheiate prin înţelegeri între părinţi sau în diverse alte forme, şi de aceea era nevoie de un 
consimţământ liber exprimat, prin care nu se înţelegea căsătoria că bază a familiei. Suntem în situaţia să discutăm 
însă de un alt aspect, nu se mai pune problemă liberului consintamant”, a adăugat Şerban Nicolae. 
Senatorul USR, Vlad Alexandrescu, a declarat în plen, în timpul dezbaterilor pe revizuirea Constituşiei privind 
definirea familiei, că pentru senatorii care susţin această modificare nu contează familia sau tradiţiile, ci doar„ îşi 
fac campanie electorală pe spatele Referendumului”. 
„Pentru USR este clar că nici familia, nici tradiţiile nu contează pentru voi, ci să vă faceţi campanie pe spatele 
acestui referendum. (...) L-aţi amânat de atâtea ori şi v-aţi hotărât să îl votaţi acum, să distrageţi atenţia de la 
legile justiţiei, de la Codurile penale. (...) Un vot împotrivă nu este un vot împotriva familiei. PSD vrea cu adevărat 
un referendum despre valorile tradţionale? Ce-ar fi să facem un referendum despre valorile tradiţionale? Să 
facem un referendum ca cei condamnaţi penal să nu mai ocupe funcţii publice, pentru alocarea a 6% din PIB 
pentru Educaţie, pentru eliminarea plagiatului. Despre asta nu aveţi curaj să îi întrebaţi pe cetăţenii români ce 
părere au? Nu, voi vreţi un referendum inutil”, a afirmat senatorul USR, Vlad Alexandrescu, în plen. 
Senatorul ALDE, Daniel Zamfir, a spus că un asfel de proiect de lege nu îi poate fi impus senatorilor şi să li se spună 
cum să voteze. 
"Eu cred cu tărie că acesta nu este un proiect de lege pe care orice grup parlamentar ar trebui să îl discute, şi 
anume să se stabilească felul în care să se voteze. E un proiect de lege care nu poate să îi fie impus unui senator 
cum să voteze. (...) ALDE n-a impus şi nu va impune cum să voteze vreun parlamentar. La nivel personal, vă spun 
că voi vota pentru, aşa cum îmi spune mie conştiinţa", 
Senatorul PNL, Nicoleta Pauliuc, a anunţat că va vota în favoarea adoptării iniţiativei cetăţeneşti, deoarece este 
"un vot pentru păstrarea tradiţiei", iar PNL susţine stoparea declinului demografic. 
"Am ales să votez astăzi pentru susţinerea iniţiativei cetăţeneşti. Votul meu este pentru păstrarea tradiţiei. PNL 
doreşte stoparea declinului dmeografic care poate fi realizat pe doi căi principale, printre care şi sprijinirea 
natalităţii. Nu este cazul să politizăm dorinţă a peste trei milioane de români, a spus Pauliuc de la tribuna plenului 
Senatului. 
Liderul grupului senatorial al UDMR, Cseke Atilla, a declarat că sunt lucruri care trebuiau lămurite în timpul 
dezbaterilor, modificarea punând semn de egalitate între noţiunea de familie şi cea de căsătorie. 
„Dacă vreţi o simplă propoziţie despre textul propus, este un text care nu este perfect, dar este mai bun decât cel 
actual. Noi în grupul senatorial UDMR am analizat acest text propus şi toţi senatorii UDMR sunt de acord cu 
definiţia căsătoriei în sensul în acre această să fie consimţită casatoriea să fie încheiată între un bărbat şi o femeie. 
Există însă anumite deficiente; Se pune într-un fel un semn de egalitate în noţiunea de familie şi căsătorie ceea ce 
este greşit. Se încearcă inducerea ideii că aca nu eşti căsătorit nu ai familie. Oare nu există cuplu care trăiesc de 
mult timp împreună şi au copiii, această nu este familie? Trebuia cu această ocazie în acest moment aceste situaţii 
să fie reglementate prin propoziţii simple la nivel consitutional. Aceste lucruri puţeau fi dezvoltate prin legi 
organice. Nu s-a întâmplat acest lucru drept urmare senatorii UDMR vor vota după propria conştiinţă şi în 
concluzie va spune următoarele : Toţi suntem de acord cu încheierea căsătoriei între un bărbat şi o femeie. Unii 
vor vota pentru şi alţii se vor abţine”, a declarat liderul grupului senatorial al UDMR, Cseke Atilla. 
Şi senatorul PMP, Dorin Bădulescu, a declarat că dacă trei milioane de români vor această modificare privind 
revizuirea Constituşiei, parlamentarii trebuie să ţină cont de ea. 
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„S-a vorbit despre democraţie însă democraţia nu înseamnă să renunţăm la tradiţie şi la familie. Toleranţa noastră 
a poporului român nu poate trece peste anumite limite, Dacă trei milioane de români au considerat că este 
nevoie să avem o astfel de reglementare, trebuie să o facem. Poporul român are ca informaţie existenţială 
căsătoria liber încheiată între un bărbat şi o femeie, toţi ştim acest lucru. Nu poate fi un demers populist, pentru 
că este o iniţiativă cetăţenească. Nu reprezintă o discriminare”, a afirmat în plen senatorul ALDE Dorin Bădulescu. 
USR a votat împotriva iniţiativei cetăţeneşti. 
Senatorul USR, Florina Presadă, a susţinut că în loc ca Parlamentul şi Guvernul să rezolve alte probleme ale 
României, precum legile justiţiei, se preocupă de o modificare a Constituţiei care nu rezolvă nicio problemă. 
„Orice parlamentar de bună credinţa şi onest îşi pune întrebarea dacă ceea ce va vota va schimbă în bine sau nu 
modificarea propusă. Noi USR ne am întrebat ce problemă rezolvă modificarea constituţiei în acest caz? USR va 
vota împotrivă acestei propuneri pentur că nu rezolvă o problemă prezenţa în acest moment în sociateatea 
românească. S-a vorbit aici desore familiile monoparentale şi faotul că ele nu vor fi afectate în urmă modificării 
articolului din Constituţie. Dar ce se intamplă cu familiile fără copiii, unde părinţii cresc copiii că au plecat părinţii 
în străinătate. Această modificare alimentează ură. În acest moment în Parlament şi în societatea ar trebui să 
vorbim despre modificările la legile justiţiei şi vizită Comisiei de la Veneţia care va avea loc peste câteva zile. Ar 
trebui să vorbim despre anchetă violenţelor jandarmeriei din 10 august, despre pensii. (...) La 100 de ani de 
România, fiţi liber”, a afirmat senatorul USR, Florina Presadă, în plen. 
Senatul a adoptat, marţi, în calitate de for decizional, iniţiativa cetăţenească de revizuire a Constituţiei potrivit 
căreia familia se întemeiază pe căsătoria între un bărbat şi o femeie, nu pe cea consimţită între soţi. 
Din totalul de 136 de senatori au fost prezenţi în plenul de miercuri 127. Propunerea de revizuire a Constituţiei a 
fost adoptată de Senat cu 107 "pentru", 13 voturi "împotrivă" şi şapte abţineri. 
Camera Deputaţilor a adoptat, în mai 2017, iniţiativa cetăţenească de revizuire a Constituţiei care prevede că 
familia se întemeiază pe căsătoria liber consimţită între un bărbat şi o femeie, semnată de 3 milioane de cetăţeni. 
Referendumul a fost cerut de Coaliţia pentru Familie. 
„Prezentul act normativ îşi propune să înlăture orice echivoc pe care utilizarea termenului de „soţi” în cuprinsul 
art. 48 al 1 din Constituţia României ar putea să-l aducă în conturarea noţiunii de „familie”, a raportului dintre 
„familie” şi dreotul fundamental al bărbatului şi al femeii de a se căsători şi a întemeia o familie. Dreptul de a se 
căsători şi de a întemeia o familie este privit ca un drept comun al bărbatului şi al femeii care, formând un cuplu, 
recunoscut prin căsătorie, pot întemeia în mod natural o familie. El nu poate fi conceput ca un drept al cărui 
conţinut să depindă în mod arbitrar de voinţa unilaterală doar a bărbatului sau doar a femeii”, se arată în 
expunerea de motive a propunerii legislative. 
„Familia se întemeiază pe căsătoria liber consimţită între un bărbat şi o femeie pe egalitatea acestora şi pe dreptul 
şi îndatorirea părinţilor de a asigura creşterea, educaţia şi instituirea copiilor”, prevede modificarea adusă 
artidolului 48 din Constituţia României. 
Preşedintele Klaus Iohannis a promulgat, pe 5 iulie, Legea pentru modificarea şi completarea Legii nr. 3/2000 
privind organizarea şi desfăşurarea referendumului, după ce judecătorii CCR au respins pe 19 iunie ca fiind 
inadminisibilă sesizarea formulată de şeful statului. Modificările aduse legii referendumului l-au scos din 
procedura organizării referendumului pe preşedintele României, având în vedere că Parlamentul elabora câte un 
proiect separat de lege de fiecare dată când se organiza un referendum, pe care şeful statului îl promulga sau îl 
putea retrimite la reexaminare. 
Preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea a declarat, marţi, că salută decizia Parlamentului de a adopta 
iniţiativa cetăţenească de revizuire a Constituţiei în sensul redefinirii familiei şi precizează că referendumul va 
avea loc pe 7 octombrie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Olguța Vasilescu anunță schimbări de ultimă oră la pensii. O nouă majorare decisă de PSD 
Ministrul Muncii a anunţat schimbări de ultimă oră la pensii. În exclusivitate la România TV, Olguţa Vasilescu a 
vorbit despre o nouă majorare decisă în şedinţa PSD. Practic, la majorările cu rata inflaţiei, s-ar putea adăuga la 
pensii încă două puncte procentuale. 
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"A mai fost o modificare decisa la sedinta Comitetului Executiv, dupa ce noi am spus ca din 2022 se merge pe rata 
inflatiei s-a cerut sa fie si inca 2% peste rata inflatiei, se poate ca inflatia sa fie negativa. Am lucrat la mai multe 
variante de amendamente. 
Pana in 2021 noi crestem pe punctul de pensie, anul viitor va fi 1265 pana in 2020 1775. In 2021 era 1875, 
recalculat, pana in 2022 era precizat ca se creste doar pe rata inflatiei. Daca inflatia va fi negativa, una din 
variantele pe care noi am propus-o. Coalitia va lua in dezbatere una din cele 4 variante. Cu certitudine nu va 
ramane doar rata inflatiei", a spus Ministrul Muncii. 
(Sursa: Romania TV) 
 

 Conflictul juridic între Preşedinţie şi Guvern, JUDECAT miercuri de CCR. De când dateză plângerea şi cine a 
făcut-o 
Curtea Constituţională a României (CCR) se va pronunţa, miercuri, începând cu ora 12.00, pe marginea conflictului 
juridic între premier şi preşedinte, în urma sesizării depuse de preşedintele Klaus Iohannis, după ce premierul 
Viorica Dăncilă şi-a delegat atribuţiile în perioada 6-13 august. 
Premierul Viorica Dăncilă şi-a delegat atribuţiile privind de conducerea operativă a Executivului viceprim-
ministrului Paul Stănescu, în perioada 6-13 august, potrivit unei decizii publicate în Monitorul Oficial. În acel 
interval prim-ministrul s-a aflat în concediu de odihnă. 
La trei zile după ce decizia a apărut în Monitorul Oficial, pe 3 august, preşedintele Klaus Iohannis a sesizat Curtea 
Constituţională în legătură cu un conflict juridic între premier şi preşedinte, şeful statului considerând că prim-
ministrul trebuie să îşi exercite în permanenţă funcţia sau să anunţe delegarea. 
"Rolul constituţional şi specificul atribuţiilor prim-ministrului presupun ca acesta să îşi exercite atribuţiile 
permanent şi neîntrerupt oriunde s-ar afla, inclusiv în vacanţă. Însă, ori de câte ori acesta ar aprecia că se află într-
o imposibilitate de a-şi exercita atribuţiile, chiar şi cu acest prilej, devin incidente prevederile constituţionale 
referitoare la interimatul funcţiei de prim-ministru", se arată în sesizarea preşedintelui Klaus Iohannis. 
Şeful statului acuză faptul că delegarea nu a fost anunţată şi la nivelul preşedintelui. 
"Prin omisiunea Prim-ministrului României de a aduce la cunoştinţa Preşedintelui României imposibilitatea de a-şi 
exercita atribuţiile în perioada 6-13 august 2018 şi acţiunea acestuia de a desemna un alt membru al Guvernului 
să exercite, cu caracter temporar, atribuţiile de prim-ministru prin emiterea unui act (Decizia nr. 247/2018) cu 
depăşirea competenţelor stabilite de Legea fundamentală, s-a ivit un conflict juridic de natură constituţională 
între cele două autorităţi, pentru motivele expuse în cele ce urmează. Procedând în acest mod, Prim-ministrul 
României se situează în afara cadrului constituţional prevăzut de art. 107 alin. (3) din Constituţie. Totodată, prin 
această conduită, prim-ministrul a încălcat şi prevederile art. 1 alin. (5) din Legea fundamentală în componenta sa 
referitoare la supremaţia Constituţiei, precum şi principiul colaborării loiale, astfel cum a fost dezvoltat în 
jurisprudenţa Curţii Constituţionale", se mai arată în sesizarea la CCR. 
Astfel, conflictul juridic de natură constituţională rezidă în mod direct din textul Constituţiei, respectiv din 
dispoziţiile art. 107 alin (1) - (3) coroborate cu cele ale art. 85 alin. (1), anunţă Administraţia Prezidenţială, ce 
prevăd: 
- Art. 85 alin. (1) - Preşedintele României desemnează un candidat pentru funcţia de prim-ministru şi numeşte 
Guvernul pe baza votului de încredere acordat de Parlament. 
- Art. 107 alin. (1) - (3) - (1) Primul-ministru conduce Guvernul şi coordonează activitatea membrilor acestuia, 
respectând atribuţiile ce le revin. De asemenea, prezintă Camerei Deputaţilor sau Senatului rapoarte şi declaraţii 
cu privire la politica Guvernului, care se dezbat cu prioritate. (2) Preşedintele României nu îl poate revoca pe 
primul-ministru. (3) Dacă primul-ministru se află în una dintre situaţiile prevăzute la articolul 106, cu excepţia 
revocării, sau este în imposibilitate de a-şi exercita atribuţiile, Preşedintele României va desemna un alt membru 
al Guvernului ca prim-ministru interimar, pentru a îndeplini atribuţiile primului-ministru, până la formarea noului 
Guvern. Interimatul, pe perioada imposibilităţii exercitării atribuţiilor, încetează dacă primul-ministru îşi reia 
activitatea în Guvern. 
"Problema de drept ce trebuie dezlegată de Curtea Constituţională vizează posibilitatea prim-ministrului de a 
desemna un alt membru al Guvernului în vederea exercitării cu caracter temporar a atribuţiilor de prim-ministru, 
în condiţiile în care Preşedintele României are, potrivit art. 107 alin. (3) din Constituţie, competenţa de a desemna 
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un alt membru al Guvernului ca prim-ministru interimar, în situaţia în care prim-ministrul se află în imposibilitate 
de a-şi exercita atribuţiile, aspect ce se subsumează unui raport de drept constituţional pur. În acest cadru, Curtea 
Constituţională urmează să analizeze şi să stabilească întinderea şi conţinutul sintagmei “imposibilitate de a-şi 
exercita atribuţiile” din cuprinsul art. 107 alin. (3) prin raportare şi la art. 110 alin. (2) din Constituţie. Fiind în 
prezenţa unor raporturi constituţionale între Prim-ministrul României şi Preşedintele României, dezlegarea 
prezentei probleme litigioase nu intră în competenţa altor autorităţi şi instituţii publice, ci doar în competenţa de 
soluţionare a Curţii Constituţionale, în conformitate ", solicită preşedintele. 
Termenul de trimitere a punctelor de vedere de către Preşedinţie şi Guvern a fost stabilit pe 14 august de către 
CCR termenul pentru transmiterea punctelor de vedere de către Preşedinţie şi Guvern. 
Vicepremierul Paul Stănescu a declarat, pe 3 august, că atât el cât şi prim-ministrul vor respecta decizia CCR în 
cazul cererii de soluţionare a conflictului juridic preşedinte - premier pe tema interimatului la Palatul Victoria. 
„E decizia preşedintelui, sigur că doamna prim-ministru, bineînţeles şi eu, vom respecta decizia Curţii 
Constituţionale. Altceva nu pot să vă spun la această oră. Eu cred că acest conflict Curtea Constituţională va da o 
decizie cât mai repede şi sigur că cu toţii respectăm deciziile Curţii Constituţionale. Toţi trebuie să respectăm 
Constituţia şi legile ţării, indiferent cum ne cheamă şi indiferent ce funcţii deţinem la un moment dat în statul 
român”, a afirmat viceprim-ministrul Paul Stănescu, la Ministerul Dezvoltării. 
Pe 3 august, premierul Viorica Dăncilă l-a sunat pe şeful statului Klaus Iohannis, şi l-a informat despre faptul că 
săptămâna viitoare va intra în concediu de odihnă. Discuţia a avut loc înainte ca preşedintele să dea publicităţii 
comunicatul prin care anunţa ca a trimis sesizarea către CCR. 
O zi mai târziu, preşedintele Klaus Iohannis declara, în cadrul discursului susţinut la Consiliulul Naţional al PNL, 
referitor la discuţia telefonică pe care a avut-o cu Viorica Dăncilă, că aceasta i-a spus că nu ştia că s-a publicat în 
Monitorul Oficial decizia de a delega atribuţiile pe perioada concediului său, telefonul venind după ce şeful 
statului a sesizat CCR. 
"Ieri (3 august - n.r.) am avut o discuţie care m-a făcut să cred că avem chiar un guvern ireal. Dacă n-ar fi trist, ar fi 
de râs. Dar e trist. După ce doamna Prim-ministru a publicat – vă povestesc doar ultima fază, pentru că sunt 
nenumărate, este un şir nesfârşit – deci, doamna Prim-ministru a publicat în Monitorul Oficial o decizie prin care 
domnia sa instaura un premier interimar. Surpriză, am crezut că este atributul meu! Şi am contestat la Curtea 
Constituţională acest demers. Este un conflict constituţional, de natură juridică. După ce am înaintat la Curtea 
Constituţională acest demers, doamna Prim-ministru m-a sunat, să îmi spună că pleacă în concediu şi că toate 
sunt bune. Asta, după ce, în paranteză, publicase acel draft de rectificare bugetară, care este o catastrofă. Dar nu 
despre asta am vorbit prioritar. I-am atras atenţia că nu e bine totuşi ce a făcut şi că acea decizie este temei de 
conflict constituţional. Şi ştiţi ce mi-a spus? Nu a ştiut că se publicase! Mai ireal decât aşa, mă scuzaţi, nu cred că 
se poate!", a declarat Iohannis. 
O zi mai târziu, liderul PSD, Liviu Dragnea, a declarat că preşedintele Klaus Iohannis este ridicol prin faptul că a 
contestat la CCR concediul premierului Viorica Dăncilă, precizând că şeful statului a proliferat minciuni şi 
dezacorduri la Consiliul Naţional al PNL. 
"În primul rând, Iohannis ieri şi vineri s-a făcut de râs. Asta este prima constatare a mea. Prima dată s-a umplut de 
ridicol cu contestarea la CCR a plecării în concediu a doamnei premier şi ieri a fost apogeul ridicolului. O serie 
întreagă de minciuni, a mai făcut şi două dezacorduri", a spus Liviu Dragnea, la Antena 3, adăugând că premierul i-
a relatat că şeful statului a ţipat de nenumărate ori la ea la telefon, fiind nemulţumit de rectificarea bugetară, dar 
şi de vizita în Israel. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Teodorovici despre tăierea bugetului SRI: Din păcate, ne-am concentrat efortul şi activitatea în interiorul ţării 
Referitor la bugetul alocat serviciilor secrete, ministrul finanţelor publice, Eugen Teodorovici, susţine că, la o 
rectificare bugetară, nu poate fi modificat în întregime, ci doar ajustat, iar modificări importante se pot face, în 
următorii ani, când aceste structuri primesc noi atribuţii. 
Bugetul de 2,3 miliarde de lei (500 de milioane de euro) al SRI-ului a fost tăiat cu 113 milioane de lei la rectificarea 
bugetară din septembrie. În schimb, SIE are un buget de 63 de milioane de euro, SPP are unul de 42 de milioane 
de euro şi STS are unul de 72 de milioane de euro. Referitor la bugetul SRI, mult mai ridicat comparativ cu al 
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celorlalte servicii, ministrul Finanţelor a afirmat că „din păcate, ne-am concentrat efortul şi activitatea în interiorul 
ţării”. 
Ministrul finanţelor a menţionat că, în cazul SRI, MFP nu poate urmări toate cheltuielile. „SRI nu se supune 
Guvernului, ci Parlamentului. Pe bugetul de anul viitor, discuţiile trebuie să fie mult mai aplicate: «Mai ai aceleaşi 
atribuţii ca structură?», «Nu», «Cât s-a tăiat?», «Ce număr de personal era afectat printr-o astfel de operaţiune?», 
«Atât!». Faci un calcul şi dai jos”, a completat Teodorovici, într-o emisiune la TVR1. 
Oficialul MFP a răspuns, în nume personal, fără a reprezenta instituţia, că nu crede că suma alocată SRI se 
justifică. „Pe mine mă deranjează foarte mult, chiar dacă se vor supăra unii, diferenţa dintre SRI şi SIE”, a punctat 
Teodorovici. 
Ministrul finanţelor a subliniat că MFP nu poate interveni, când se face o rectificare, pentru a tăia semnificativ din 
bugetele unor instituţii, ci doar pentru a face unele corecţii. În plus, discuţii referitoare la rectificare s-au purtat cu 
fiecare structură în parte, pentru a vedea dacă banii solicitaţi pot fi justiticaţi sau nu. 
„În momentul în care aprobi o rectificare, o faci pe ceva ce s-a aprobat de la început de an ca buget. O schimbare 
de abordare pe acest serviciu (n.red.- SRI) poate fi gândită pe următorul an. Legea spune că tu nu mai ai anumite 
atribuţii conform legii actuale, înseamnă că tu trebuie să îţi diminuezi activitatea pe care o ai în acea structură. 
Atunci, tu trebuie să îţi faci bugetul în acea structură”, a precizat Teodorovici. 
Ministrul finanţelor a completat că, la rectificare, bugetele le-au fost tăiate nu doar structurilor care fac parte 
Consiliul Superm de Apărare a Ţării CSAT), ci mai multor structuri. „A fost o abordare orizontală. Când mergem în 
Guvern la o rectificare, spunem care sunt principiile pe baza cărora se face o rectificare. Adică, ministerele, 
instituţiile publice, agenţii, servicii, ce sunt ele, dacă te uiţi pe un tabelaş foarte clar şi vezi ce execuţie a avut la 
şase luni, la şapte luni chiar, pentru că, fiind mai târziu rectificarea, am avut şi luna a şaptea, ce au anticipat ei că 
vor cheltui şi n-au cheltuit - aveau chiar şi 35% şi chiar 5% la cheltuieli de capitaluri, cum să laşi bani unde tu nu ai 
cheltuit?! Ceea ce spun eu acum este întărit de faptul că toţi cei vizaţi de rectificarea bugetară, inclusiv cei care 
sunt membri în CSAT şi-au dat acordul asupra felului în care se propune rectificarea”, a explicat Teodorovici. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Ministrul Finanţelor: La rectificare am alimentat fondul de rezervă al Guvernului, care era zero/ Când vor fi 
semnate contractele pentru schema de ajutor de stat/ OUG pentru scăderea TVA în turism de la 9% la 5% 
Ministrul finanţelor publice, Eugen Teodorovici, a declarat, marţi seara, că la rectificarea bugetară, a fost 
alimentat fondul de rezervă al Guvernului care ajunsese pe zero, deoarece s-au făcut plăţi de 600 de milioane de 
lei doar pentru despăgubirea persoanelor afectate de inundaţii. 
„La rectificare noi am alimentat acest fond de rezervă care era la momentul respectiv zero, pentru că am plătit 
foarte mult şi pe partea de inundaţii”, a declarat Eugen Teodorovici, marţi la TVR 1. 
„Mai mult a fost (n.r - 100 de milioane de lei), pentru că am plătit foarte mult anul acesta pentru calamităţi 
naturale”, a adăugat ministrul. 
Întrebat dacă banii din fondul de rezervă al Guvernului au plecat şi către plata salariilor, ministrul Finanţelor a 
precizat că „din fondul de rezervă nu poţi să duci în salarii, duci în partea de investiţii, în zona asta de refacere a 
unor proiecte de infrastructură. 600 de milioane de lei s-au dus numai pe zona aceasta, inundaţii”. 
Oficialul MFP a mai precizat că dezastrele produse de calamităţile naturale „nu au fost anticipate când s-a făcut 
bugetul pe 2018, de asta este nevoie şi de rectificare”. 
Proiectul de rectificare bugetară a fost publicat vineri seara în Monitorul Oficial. În Monitorul Oficial de vineri a, 7 
septembrie, u fost publicate Ordonanţa de Urgenţă cu privire la rectificarea bugetului de stat pe anul 2018 şi 
Ordonanţa de Urgenţă pentru rectificarea bugetului asigurărilor sociale de stat pe anul 2018. Executivul a 
aprobat, în şedinţa de miercuri, 5 septembrie, prima rectificare bugetară pe anul 2018, fără avizul Consiliului 
Suprem de Apărare a Ţării (CSAT). 
Pentru schema de ajutor de stat au fost depuse multe proiecte. Contractele vor fi semnate în octombrie 
În două zile de la deschidere, pentru schema de ajutor de stat, s-au depus foarte multe proiecte, a anunţat 
ministrul finanţelor publice, Eugen Teodorovici. 
„Ieri (luni – n.r.), s-au depus la Ministerul de Finanţe, schema aceea faimoasă, HG 807, pentru proiecte de 
minimum 3 milioane de euro, în zona economică şi s-au depus foarte multe proiecte şi sumele sunt foarte mari şi 
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importante. Până la final de octombrie, chiar vom semna aceste contracte, pentru ca oamenii de afaceri care au 
depus proiectele să le poată şi începe în economie”, a detaliat Teodorovici, la TVR 1. 
Investitorii pot depune de luni, 10 septembrie, cererile de finanţare pentru schema de ajutor de stat 807/2014, iar 
bugetul alocat în acest anul pentru emiterea de acorduri pentru finanţare cu plată în perioada 2019-2021 este de 
614 milioane lei. 
„Bugetul de 614 milioane de lei reprezintă prima alocare bugetară din anul 2018 din bugetul schemei de ajutor de 
stat neutilizat până în anul 2018 în valoare de 1,8 miliarde lei”, a precizat MFP într-un comunicat de presă din 29 
august. Această sumă este cu 3,8% mai mică decât cea anunţată iniţial ca buget anual alocat programului, 
respectiv de 638 milioane de lei (aproximativ 145 de milioane de euro). 
Valoarea minimă a investiţiei pe care o pot solicita investitorii este de 13,5 milioane lei (aproximativ 3 milioane de 
euro). Operatorul economic poate demara proiectul de investiţii după depunerea cererii de acord pentru 
finanţare. Cererile de acord pentru finanţare se depun în sesiune continuă, până la data epuizării bugetului anual. 
Companiile care pot solicita ajutor de stat în baza acestei scheme sunt întreprinderi nou-înfiinţate sau cel în 
activitate, atât IMM-uri, cât şi întreprinderi mari. 
Cererile de acord pentru finanţare, însoţite de documentele justificative, se transmit la Registratura generală a 
Ministerului Finanţelor Publice, din Bd. Libertăţii nr. 16, sector 5, Bucureşti, menţionându-se pe plic: „Unitatea de 
implementare a schemei de ajutor de stat instituită prin H.G. nr. 807/2014”. Aceste cereri se analizează şi se 
soluţionează în ordinea înregistrării şi în limita creditelor de angajament şi bugetare aprobate prin legile bugetare 
anuale. 
MFP va publica pe site-ul său, săptămânal, lista cererilor de acord pentru finanţare depuse şi stadiul analizei 
acestora (în analiză, s-a emis acord, s-a emis scrisoare de respingere, în aşteptare, după caz). Cererile de acord 
pentru finanţare nesoluţionate până la data epuizării creditelor de angajament şi bugetare aprobate prin legile 
bugetare anuale se restituie companiilor. 
„În cazul în care, în urma evaluării se emit scrisori de respingere a cererilor de acord pentru finanţare, şi astfel 
rămân disponibile credite de angajament şi bugetare cererile de acord pentru finanţare rămase în aşteptare, care 
nu au făcut obiectul evaluării din cauza faptului că ajutorul solicitat depăşea bugetul alocat, se vor analiza în 
ordinea înregistrării. Pentru Cererile de acord pentru finanţare, aflate iniţial în aşteptare, termenele de 
analiză/soluţionare prevăzute de actul normativ vor curge de la data publicării pe site-ul Ministerului Finanţelor 
Publice a listei săptămânale a cererilor depuse”, se explică într-un document de presă al Finanţelor. 
Toate informaţiile privind condiţiile care trebuie îndeplinite în vederea obţinerii finanţării şi modul de completare 
a documentelor necesare se regăsesc la secţiunea Ajutor de stat – H.G. nr. 807/2014. În plus, orice întrebări, 
sesizări şi solicitări de clarificări referitoare la prevederile acestui mecanism de finanţare pot fi adresate prin 
intermediul platformei dedicate, aflată la dispoziţia operatorilor economici pe site-ul MFP, susţin reprezentanţii 
ministerului. 
 
Teodorovici: Săptămâna viitoare este posibil să dăm OUG pentru scăderea TVA în turism de la 9% la 5% 
Măsura de reducere a TVA-ul în turism de la 9% la 5% poate fi adoptată săptămana viitoare de către Guvern, a 
anunţat ministrul finanţelor publice, Eugen Teodorovici. 
„S-a anunţat TVA-ul de la 9% la 5% în zona de turism. Este posibil să avem, săptămâna viitoare, un proiect de 
Ordonanţă de Urgenţă tocmai pentru a scădea TVA-ul de la 5% la 9% în zona de turism şi produse din zona 
aceasta. (...) S-a dovedit a fi o măsură bună, atunci când a fost luată în anii trecuţi, a produs efectele scontate în 
economie, chiar dacă unii s-au grăbit să spună: «Uitaţi câtă gaură dă la buget dacă renunţi la TVA de la 24 la 9%. 
Din contră, a fost efectul exact invers”, a declarat Teodorovici, marţi seara, la TVR 1. 
De asemenea, voucherele de vacanţă vor fi păstrate, a reiterat ministrul finanţelor. „Va rămâne voucherul, nu 
banii, care se duc în salariu. Rămânând voucher-ul, banii se consumă în România”, a adăugat ministrul finanţelor. 
Marţi, 21 august, preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a anunţat că premierul Viorica Dăncilă i-a transmis că vrea să 
dea o ordonanţă de urgenţă pentru reducerea TVA la serviciile hoteliere de la 9 la 5%, la parcurile de agrement de 
la 19% la 5%, iar pentru apele termale TVA va fi 0%. 
„Doamna prim-ministru mi-a spus că intenţionează să adopte o ordonanţă de urgenţă privind reducerea TVA la 
serviciile hoteliere de la 9 la 5%, la parcurile de agreement şi de wellness de la 19% la 5%, iar redevenţa pentru 
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apele termale să meargă la 0%. Ungaria are 0%. Noi avem o bogăţie inimaginabilă în ceea ce priveşte apele 
termale tămăduitoare. Sunt 31 de staţiuni de interes naţional român, sunt 20 şi ceva de staţiuni 
balneoclimaterice", a declarat liderul PSD, Liviu Dragnea, marţi seară la Antena 3. 
Liderul social-democrat a adăugat că prin această OUG vor fi înfiinţate şi două fonduri, unul care vine în sprijinul 
agenţilor economici care vor să facă investiţii şi un altul pentru autorităţile locale pentru a facilita investiţiile în 
infrastructură. 
„Am avut o discuţie iniţial cu doamna premier. Ce mi-a zis este că vrea să adopte această ordonanţă. Vrea de 
asemenea să creeze două fonduri. Un fond pentru a sprijini agenţii economici care investesc acolo şi un fond 
special pentru acest sector, care are un potential uriaş, pentru autorităţile locale, ca să investească în 
infrastructura respectivă. Nu se poate. Ungaria nu are atâta bogăţie ca noi, dar are un turism mai dezvoltat pe 
zona balneară decât are România şi România are de zece ori mai mult potential, dacă nu şi mai bine", a completat 
Dragnea. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Ministrul Finanţelor anunţă că analizează eliminarea supraccizei pentru carburanţi 
Ministrul finanţelor publice, Eugen Teodorovici, a declarat, marţi seara, că se ia în calcul eliminarea supraccizei 
pentru carburanţi, iar la minister este în lucru un astfel de proiect. 
„Va fi o propunere din partea noastră ca Minister de Finanţe vizavi de supracciză, până la final de an. Vom face o 
analiză de oportunitate. Prima acţiune în România este să spui că vei avea un minus pe buget, dacă scoţi o taxă, 
dar trebuie să te uiţi la efectele de runda a doua. Dacă o astfel de taxă poate produce efecte pozitive în economie, 
este foarte bine”, a spus Teodorovici, la TVR. 
„Analizăm. Facem nişte calcule. Eu sunt tentat să propun o astfel de chestiune”, a precizat ministrul. 
În ceea ce priveşte efectele de runda a doua, oficialul de la Finanţe a dat drept exemplu alinierea rovignetei la o 
directivă europeană, ceea ce ar fi crescut costurile pentru transportatori, astfel încât s-a decis ca aceasta să nu fie 
aliniată la normele europene. 
„Am avut o discuţie în Guvern. Doamna prim-ministru a decis amânarea unei astfel de măsuri, ceea ce este foarte 
corect, pentru că o creştere a ei (a rovignetei - n.r.), chiar dacă li se aplica transportatorilor, efectele erau în 
economie. (...) Acesta este un lucru foarte bun, pentru că nu mai transpunem imediat ceea ce la nivel european 
vine ca şi obligaţie”, a subliniat Teodorovici. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Teodorovici confirma ca in curand vom avea taxe pe autostrazi: La Guvern se lucreaza deja 
Ministrul Finantelor, Eugen Teodorovici, a precizat ca s-ar putea introduce taxe pentru autostrazile din Romania. 
Acesta a motivat ca in acest fel se intretine infrastructura rutiera si a dat ca model tarile europene unde se aplica 
aceste taxe. 
"Sistemul acesta de operare trebuie sa fie undeva pus in seama unui privat. Uitati-va la cate activitati trebuiesc 
derulate, fie de reparatie de drumuri, fie de intretinere si asa mai departe, iarna-vara. Stiti foarte bine ca in afara 
tarii sunt astfel de mecanisme aplicate", a precizat Teodorovici, marti seara, intr-o emisiune la TVR. 
"Nu o sa vina un privat sa-ti faca o investitie sa ia banii in 50 de ani", a spus Teodorovici. 
"Pentru podul de peste Dunare, nu se plateste trecerea pe el?! Afara nu se plateste nicio taxa pentru trecere de 
pod sau autostrada?! Asa se intretin drumurile, infrastructura asa se intretine. 
Cum de unde se intretine ea? Bani de unde? (...) Daca operezi in acest mecanism public-privat, nu iei si vigneta si il 
pui sa si plateasca taxa de drum. Nu poti sa suprapui", a detaliat Teodorovici. 
Oficialul a adaugat ca Ministerul Transporturilor este cel care propune cuantumul taxei in functie de trafic, insa 
se face cu avizul Ministerului Finantelor, care va acorda tot sprijinul MT. Acesta a precizat ca in acest sens exista 
deja o echipa de lucru. 
De asemenea, ministrul Finantelor a adaugat ca, pana la sfarsitul acestui an, se vor atribui cele mai multe 
contracte pentru constructia de autostrazi. "Guvernul si-a asumat ca, pana la final de an, se va atribui o mare 
parte din aceste contracte, importante de altfel", a punctat Teodorovici. 
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(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 PNL depune, miercuri, o sesizare la Avocatul Poporului. Partidul vrea ca instituţia să atace la CCR rectificarea 
bugetară 
Liberalii vor depune miercuri, la Avocatul Poporului, o sesizare prin care îi va solicita să atace la CCR rectificarea 
bugetară adoptată de Guvern săptămâna trecută. Deputatul PNL, Gabriel Andronache, şi purtătorul de cuvânt al 
PNL, Ionel Dancă, vor merge la instituţie la ora 10:00. 
„Deputatul PNL, Gabriel Andronache, alături de purtătorul de cuvânt al PNL, Ionel Dancă, va depune miercuri, 12 
septembrie a.c., la ora 10.00, la Avocatul Poporului solicitarea de sesizare a Curţii Constituţionale în privinţa 
Ordonanţei de Urgenţă 78/2018 cu privire la rectificarea bugetului de stat”, au transmis reprezentanţii PNL într-
un comunicat de presă remis MEDIAFAX. 
Liberalii susţin în document că există mai multe motive pentru care OUG pentru adoptarea rectificării bugetare să 
fie declarată neconstituţională. Aceştia precizează în solicitarea trimisă către instituţia Avocatul Poporului, că 
adoptarea OUG pentru rectificarea bugetară nu se putea face fără avizul Consiliului Legislativ. 
„Încălcarea dispoziţiilor art.9 alin.(2) din Legea 24/2000 privind normele de tehnică legislativă pentru elaborarea 
actelor normative şi ale art.4 alin.(1) din Legea nr.73/1993 pentru înfiinţarea, organizarea şi funcţionarea 
Consiliului Legislativ cu consecinţa încălcării dispoziţiilor art.1 alin.(4) din Constituţia României. Guvernul avea 
obligaţia legală de a obţine, anterior adoptării actului normativ, avizul Consiliului Legislativ şi să opereze 
eventualele modificări prealabil şedinţei de Guvern în care urma a fi adoptată ordonanţa de urgenţă. Pe cale de 
consecinţă, adoptarea ordonanţei de urgenţă fără avizul Consiliului Legislativ este vădit ilegală, ceea ce afectează 
principiul securităţii juridice dedus din dispoziţiile art.1 alin.(4) din Constituţia României”, se arată în solicitarea 
care va fi depusă miercuri la Avocatul Poporului. 
PNL precizează că, un alt motiv pentru care OUG pentru rectificarea bugetară este neconstituţională, este 
încălcarea articolului din Constituţie care arată că OUG nu pot afecta regimul instituţiilor fundamentale ale 
statului. 
„Încălcarea art. 115 alin. (6) din Constituţie care dispune că -Ordonanţele de urgenţă nu pot fi adoptate în 
domeniul legilor constituţionale, nu pot afecta regimul instituţiilor fundamentale ale statului, drepturile, 
libertăţile şi îndatoririle prevăzute de Constituţie, drepturile electorale şi nu pot viza măsuri de trecere a unor 
bunuri în proprietate publică.- Dispoziţiile acestei norme constituţionale reprezintă o limită expresă instituită de 
legiuitorul constituant. În jurisprudenţa sa, Curtea a statuat că „sunt instituţii fundamentale ale statului acelea 
reglementate expres de Constituţie, în mod detaliat ori măcar sub aspectul existenţei lor, în mod explicit sau doar 
generic (instituţiile cuprinse în titlul III din Constituţie, precum şi autorităţile publice prevăzute în alte titluri ale 
Legii fundamentale)”. (Decizia nr. 55 din 5 februarie 2014). Astfel, instituţiile fundamentale ale statului au un 
statut constituţional”, se arată în actul normativ care va fi depus miercuri la Avocatul Poporului. 
De asemenea, liberalii susţin că Ordonanţa privind rectificarea bugetară, adoptată săptămâna trecută de către 
Guvern, „încălcarea principiului colaborării loiale între autorităţile publice dedus din dispoziţiile art. 1 alin.( 4), 
Constituţia României”. 
”Consiliul Suprem de Apărare a Ţării reprezintă o autoritate autonomă de rang constituţional cu atribuţii 
fundamentale în materia apărării ţării şi al siguranţei naţionale. Conform Legii nr. 415/2002 privind organizarea şi 
funcţionarea Consiliului Suprem de Apărare al Ţării (C.S.A.T.) această autoritate trebuie să se pronunţe cu privire 
la actele normative emise de Guvern în materia apărării ţării şi a siguranţei naţionale, rectificarea bugetului 
instituţiilor membre ale C.S.A.T. intrând sub incidenţa acestei dispoziţii legale [art.4 lit. d) din Legea nr. 415/2002]. 
Pronunţarea se realizează prin emiterea unui aviz care poate avea caracter favorabil sau caracter de respingere a 
actului normativ. În temeiul respectării principiului colaborării loiale între autorităţile statului numai solicitarea 
avizului nu este suficientă, pentru ca actul normativ să întrunească condiţiile de legalitate, pentru că astfel avizul 
ar fi nul ab initio, nemaiavând nicio valoare juridică. Considerăm existenţa avizului C.S.A.T., în privinţa ordonanţei 
de urgenţă de rectificare a bugetului de stat pentru anul 2018, ca fiind o condiţie de fond pentru adoptarea 
actului normativ şi, pe cale de consecinţă, adoptarea acestei ordonanţe de urgenţă în absenţa avizului C.S.A.T. 
reprezintă o încălcare a principiului colaborării loiale între autorităţile statului, implicit a dispoziţiilor art.1 alin.( 4) 
din Constituţia României”, precizează în sursa citată. 
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Guvernul a aprobat, pe 5 septembrie, prima rectificare bugetară pe anul 2018. Rectificarea bugetară a fost 
adoptată fără avizul CSAT, proiectul fiind introdus pe ordinea suplimentară a şedinţei de miercuri a Executivului. 
Surse guvernamentale au declarat, pentru MEDIAFAX, că decizia Guvernului s-a bazat pe un punct de vedere de la 
Ministerul Justiţiei care prevede că Executivul poate adopta rectificarea bugetară fără aviz de la CSAT, baza legală 
pentru acest punct de vedere fiind o decizie a CCR din 2015 potrivit căreia este obligatorie solicitarea unui aviz de 
la CSAT, nu şi primirea avizului. 
Potrivit proiectului de rectificare bugetară, publicat pe 3 septembrie de Ministerul Finanţelor, veniturile bugetului 
general consolidat se majorează, pe sold, cu suma de 8.819,2 milioane lei, iar cheltuielile bugetului general 
consolidat se majorează, pe sold, cu suma de 9.925,9 milioane lei. Deficitul bugetului general consolidat, în sumă 
absolută, creşte de la 26.959,8 milioane lei la 28.066,5 milioane lei, dar, urmare a modificării nivelului PIB estimat 
pe anul 2018, se menţine, în termeni cash, la nivelul de 2,97% din PIB. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Procurorii CSM discută, miercuri, o acţiune disciplinară pe numele Codruţei Kovesi 
Secţia pentru procurori a CSM va discuta, miercuri, acţiunea disciplinară formulată de Inspecţia Judiciară pe 
numele Laurei Codruţa Kovesi, care a fost cercetată în urma înregistrărilor apărute în spaţiul public, din timpul 
unei şedinţe de lucru. Şi Marius Iacob este vizat în această lucrare. 
Abaterea disciplinară a fostului procuror-şef al DNA, constatată de inspectori, se referă la înregistrările apărute în 
spaţiul public, din timpul unei şedinţe de lucru, pe data de 18 iunie 2017. 
"Procurorul şef al DNA s-a exprimat în sensul combaterii efectelor negative în planul imaginii si credibilităţii 
instituţiei, generate de Decizia CCR 68/2017, prin instrumentarea urgentă a unor dosare „cu miniştri”, de impact 
mediatic, şi-a exprimat dezacordul cu privire la caracterul legal, definitiv şi general obligatoriu al Deciziei CCR 
68/2017 şi a folosit exprimări inadecvate la adresa Curţii Constituţionale şi a unui judecător al Curţii 
Constituţionale, inducând ideea în cadrul opiniei publice că unul din criteriile în funcţie de care se prioritizează 
soluţionarea dosarelor este impactul mediatic al acestora şi calitatea oficială a persoanelor cercetate", spuneau 
inspectorii, într-un comunicat de presă, în ianuarie. 
Potrivit sursei citate, Kovesi a folosit "faţă de colegii procurori un ton superior şi agresiv, inadmisibil în raport cu 
standardele minimale de etică şi deontologie ale unui magistrat, de natură a genera în rândul opiniei publice un 
sentiment de indignare şi a unui dubiu legitim cu privire la respectarea principiilor supremaţiei Constituţiei şi a 
legilor, precum şi a imparţialităţii procurorilor". 
O altă încălcare a legii se referă la un e-mail trimis de Kovesi, în calitate de procuror-şef, în care, spun inspectorii, 
"a adoptat o atitudine nedemnă, folosind la adresa procurorilor cuvinte si expresii cu un conţinut vădit denigrator, 
insultător şi ameninţător, respectiv „laşi”, „bârfitori”, „infractori”, făcând cunoscut acestora faptul că „există deja 
un cerc de suspecţi” ,cu referire la un dosar penal, încălcând astfel obligaţia de rezervă şi normele de conduită 
ataşate profesiei de magistrat". 
De asemenea, Inspecţia Judiciară susţinea că Laura Codruţa Kovesi ar fi încălcat Regulamentul de ordine interioară 
al DNA, "care se referă la atribuţiile procurorului şef al Direcţiei Naţionale Anticorupţie şi prevede că acesta : 
„urmăreşte repartizarea cauzelor sau, după caz, repartizează cauze în raport cu criterii obiective precum 
specializarea şi pregătirea procurorului, volumul de activitate, complexitatea şi operativitatea soluţionării 
cauzelor, conflictele de interese sau incompatibilităţile în exercitarea funcţiei”, prin desemnarea în calitate de 
procuror de caz a unui magistrat care se afla într-o vădită stare de incompatibilitate". 
În cadrul acestei acţiuni este vizat şi adjunctul DNA, magistratul Marius Iacob. Acesta ar fi săvârşit abaterea 
disciplinară prevăzută de articolul care reglementează „nerespectarea îndatoririi de a se abţine atunci când 
judecătorul sau procurorul ştie că există una din cauzele prevăzute de lege pentru abţinerea sa..” "constând în 
aceea că a efectuat acte de urmărire penală fără a formula declaraţie de abţinere, deşi se afla, în mod vădit, în 
situaţia de incompatibilitate prevăzută de art. 64 alin.1 lit. f, cu referire la art. 65 alin.1 şi art. 66 Cod procedură 
penală". 
(Sursa: Mediafax) 
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 Carmen Dan, despre moţiunea în care i se cere DEMISIA: Este o compunere fără argumente raţionale/ Ce 
spune despre acuzaţiile de spionaj pe care i le-a adus Firea şi ancheta de la Parchetul General 
Ministrul de Interne, Carmen Dan, a declarat, marţi, în plenul Camerei Deputaţilor, la dezbaterea moţiunii simple 
în care opoziţia îi cere demisia, că acuzaţiile care i se aduc sunt false, bazate pe „pasaje din presă” şi că nu a 
ascuns de parlamentari raportul despre protestele din 10 august. 
„Sunt acuzată de muşamalizarea oricărei discuţii şi de fuga de Parlament. Pe 11 august am prezentat într-o 
conferinţă de presă datele preliminare referitoare la acţiunile din 10 august. În 19 august, am prezentat raportul. 
Aţi reclamat că raportul a fost ascuns timp de două săptămâni, însă pentru că MAI să poată să pună la dispoziţia 
parlamentarilor un raport clasificat trebuie îndeplinită o precedură. În 21 august, la comisia de apărara din 
Camera Deputaţilor, această procedură nu era îndeplinită, iar pe 22 august Parchetul ne-a solicitat acest raport. 
Prin urmare, ca să nu fim acuzaţi că am diseminat documente care ar putea constitui probe într-un dosar, am 
solicitat Parchetului opinia cu privire la transmiterea raportului, iar în urma răspunsului primit, în 30 august, am 
făcut demersurile pentru transmiterea documentului către comisiile parlamentare. Aşadar, este falsă tema că 
acest raport a fost ascuns", a declarat, marţi, în plenul Camerei Deputaţilor, ministrul de Interne, Carmen Dan. 
Ministrul de Interne, Carmen Dan a adăugat că opoziţia nu are argumente raţionale să îi ceară demisia. 
„Am citit cu atenţie textul moţiunii şi am constatat o lipsă totală de argumente raţionale care să susţină cererile 
din acest document. Absenţa unor fapte şi situaţii concrete este pueril acoperită de un joc pueril, superficial, 
susţinut de abordări mediatice şi păreri nefundamentate legal (...) Această compunere denumită moţiune nu 
conţine fapte, realităţi, evenimente, ci doar pasaje regăsite în presă”, a precizat ministrul de Interne. 
Ministrul a mai susţinut, în plenul Camerei Deputaţilo,r că Jandarmeria a avut, pe 10 august, acordul prefectului 
Capitalei pentru intervenţia în forţă la protestele antiguvernamentale din Piaţa Victoriei. 
Camera Deputaţilor dezbate, marţi, moţiunea simplă cu titlul „Bastoanele PSD peste obrazul democraţiei 
româneşti”, prin care 67 de deputaţi din opoziţie solicită demisia ministrului de Interne, Carmen Dan, pentru 
intervenţia Jandarmeriei la protestele din 10 august. 
Potrivit iniţiatorilor moţiunii simple, jandarmii subordonaţi ministrului de Interne, Carmen Dan, au intervenit pe 
10 august, la protestul antiguvernamental din Piaţa Victoriei,<cu indicativul ascuns (împotriva regulamentelor)>, 
au utilizat practici <interzise (lovituri la cap)>, au acţionat împotriva unei „majorităţi paşnice a protestatarilor” şi 
au intervenit „în baza unui ordin care nu exista legal în momentul intervenţiei”, toate acestea fiind catalogate, în 
textul moţiunii simple, ca fiind un <cumul de ilegalităţi>. 
Ministrul de Interne, Carmen Dan, mai este acuzată că a acţionat <la ordin politic>. 
„Cum să loveşti în cap cetăţeni nevinovaţi, fără ca nimeni să te poată recunoaşte, pentru că ai avut grijă să îţi 
acoperi numărul de identificare, cu binecuvântarea şefilor? Cum să foloseşti gaze iritante la câţiva centimetri de 
faţa unor femei căzute? Cum să ataci fără discernământ turişti care nu aveau nicio legătură cu protestul din Piaţa 
Victoriei? Pentru toate aceste întrebări avem un singur răspuns: din răzbunare împotriva contestatarilor şi 
opozanţilor. La ordin politic. Cu speranţa că românii <se vor învăţa minte>, vor fi speriaţi, aşa cum se întâmplă în 
regimurile totalitare”, scrie în textul moţiunii simple. 
Potrivit documentului, PSD încearcă „muşamalizarea oricărei discuţii despre 10 august” şi textul moţiunii 
menţionează în acest sens că şefii Jandarmeriei au fost avansaţi după proteste, PSD a refuzat convocarea unei 
sesiuni extraordinare pentru dezbaterea evenimentelor din 10 august, iar raportul Internelor asupra 
evenimentelor din 10 august „a fost ascuns timp de două săptămâni”. 
În moţiunea simplă cu titlul „Bastoanele PSD peste obrazul democraţiei româneşti" se face referire şi la o posibilă 
premeditare a evenimentelor din 10 august. 
„Primul mare mister este de ce nu a convocat ministrul Carmen Dan Centrul Naţional de Conducere a Acţiunilor 
de Ordine Publică, deşi acest organism există tocmai pentru situaţii speciale şi de criză? Având în vedere faptul că 
existau dinainte informaţii cu privire la posibile violenţe, întrunirea acestui Centru de decizie era necesară, cu atât 
mai mult cu cât asta implică şi colaborarea cu Preşedintele, prim-ministrul şi cu CSAT", se arată în textul moţiunii. 
Documentul mai aminteşte de explicaţii contradictorii ale oficialilor. 
„Al doilea mare mister este în ce condiţii legale a avut loc intervenţia în Piaţă, în contextul în care explicaţiile celor 
implicaţi se bat cap în cap şi se exclud reciproc. De exemplu, din raportul prezentat de Carmen Dan am aflat că 
prefectul Capitalei, Speranţa Cliseru, a fost în Piaţa Victoriei de la ora 16.00. Am aflat apoi de la Speranţa Cliseru 
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că ea nu a fost în niciun moment prezentă în Piaţă în data de 10 august. Aceleaşi bâlbe instituţionale şi când vine 
vorba de ora emiterii ordinului de evacuare – avem varianta lui Carmen Dan, varianta Speranţei Cliseru şi varianta 
Jandarmeriei, care implica momente radical diferite. Daca prefectul Capitalei spune adevărul, atunci Jandarmeria 
a acţionat fără un ordin scris din partea acesteia - şi a încercat abia ulterior săîşi acopere violenţele cu hârtii (...) Al 
treilea mare mister este lipsa oricărei măsuri preventive împotriva grupurilor violente care se apropiau de Piaţă. 
În loc să fie identificaţi, izolaţi şi evacuaţi cei care făceau parte din aceste grupuri, forţele de ordine au recurs la 
folosirea generalizată a violenţei, împotriva protestatarilor paşnici. Dacă este să dăm crezare afirmaţiilor făcute de 
viceprimarul Capitalei, Aurelian Bădulescu, aflăm că nu a existat un centru efectiv de comandă pentru 
coordonarea operaţiunilor. Tot el a declarat, implauzibil, că în ziua protestelor cei chemaţi să gestioneze situaţia 
primeau informaţii de pe Facebook. Ceea ce contrazice, din nou, informaţiile prezentate de ministrul Carmen 
Dan", scrie în moţiunea simplă. 
Potrivit iniţiatorilor, Carmen Dan a afectat şi imaginea României pe plan internaţional. 
„Doamna Carmen Dan, vă asumaţi răspunderea pentru faptul că aţi stricat imaginea României în plan 
internaţional prin toate aceste acţiuni? Imagini şi filmări de la suprimarea protestelor de pe 10 august au fost 
prezentate în presa internaţională. "Poliţia a tras cu gaze lacrimogene în timp ce românii se mobilizează împotriva 
Guvernului", a scris agenţia Reuters. "Revoltă în România: Haos pe străzile din Bucureşti unde poliţia a folosit gaze 
lacrimogene şi un tun cu apă"- Daily Express. "România: gaze lacrimogene şi tun cu apă pentru dispersarea 
demonstraţiei expatriaţilor" - Liberation, "Mii pe străzile Bucureştiului, diaspora românească împotriva corupţiei"- 
La Republicca, "Înregistrări video postate pe reţelele de socializare arată poliţia bătând protestatari non-violenţi 
care ţineau mâinile sus" - The Guardian. Mai mult, publicaţia americană Washington Post reclama că “forţele 
poliţiei au organizat atacuri cu tunuri de apă, gaze lacrimogene şi bastoane, lovind violent pe protestatarii paşnici, 
pe jurnalişti şi chiar pe mai mulţi cetăţeni israelieni” şi menţiona că democraţia din România are nevoie de 
ajutorul UE şi al SUA. Acţiunile Jandarmeriei aflate în subordinea ministrului Carmen Dan au fost condamnate 
ferm şi de cancelarul austriac, care a spus că aşteaptă clarificarea totală a acestor fapte, după ce inclusiv un 
cameraman din Austria a fost bătut de jandarmi cu bastoanele. “Violenţa nu poate fi niciodată o soluţie în 
politică”- a afirmat şi Comisia Europeană", scrie în moţiunea simplă. 
În încheiere, opoziţia cere votul parlamentarilor PSD-ALDE pentru „demiterea urgentă a ministrului Carmen Dan". 
„Din perspectiva Partidului Naţional Liberal, demisia ministrului Carmen Dan, care a coordonat de facto 
intervenţia de pe 10 august, precum şi a şefilor din Jandarmerie implicaţi în represiune este o prioritate de 
siguranţă naţională si ordine publică: aceşti oameni au dovedit că nu vor şi nu sunt capabili să asigure ordinea şi să 
respecte legea, inclusiv o serie de documente esenţiale, cum ar fi Strategia Naţională de Apărare a Ţării - care 
subliniază faptul că garantarea siguranţei cetăţenilor reprezintă un interes naţional de securitate. Zeci de mii de 
protestatari paşnici au fost loviţi şi atacaţi cu gaze lacrimogene din cauza unui grup provocator care nu a putut fi 
identificat şi izolat ore în şir. Şi ne putem gândi la premeditare, amintindu-ne că recent Liviu Dragnea şi Carmen 
Dan voiau să ofere Jandarmeriei atribuţii de cercetare penală, dar şi pază şi protecţie pentru demnitari. Nu este 
permis şi generaţiei noastre să accepte încă o mineriadă fără ca vinovaţii să plătească. Nu trebuie să mai tolerăm 
niciodată imaginea cetăţenilor români nevinovaţi, paşnici, loviţi peste cap cu bastoane de cauciuc. Nu aceasta 
este ţara pe care am ales să o construim la Revoluţia din 1989. Fiecare lovitură ilegală din 10 august a fost una 
peste obrazul democraţiei româneşti, iar cei vinovaţi trebuie să plătească. Carmen Dan trebuie să plece azi din 
fruntea Ministerului Afacerilor Interne", se încheie textul moţiunii. 
 
Dan: Am prezentat în CExN al PSD mesajele dintre secretarul de stat din MAI şi prefectul Capitalei 
Carmen Dan a declarat că a prezentat în CExN al PSD de la Neptun mesajele între secretatul de stat din MAI care 
coordonează prefecţii şi prefectul Capitalei, Speranţa Cliseru. 
„În spaţiul public s-au vehiculat frânturi de informaţii care constat că se regăsesc şi în textul moţiunii, mă refer la 
acele scenarii de spionită care mi-au fost atribuite fără niciun fel de temei. Un episod este cel petrecut în CEX-ul 
PSD când am avut la mine un schimb de mesaje dintre secretarul de stat care coordonează prefecţii şi prefectul 
Capitalei în legătură cu momentul din 10 august. Aceste mesaje mi-au fost puse la dispoziţie, în mod asumat, de 
secreterul de stat pentru relaţia cu instituţiile prefectului, din telefonul lui, în contextul declaraţiilor publice 
confuze pe care prefectul Capitalei le făcuse atunci cu privire la prezenţa sau nu a acesteia în piaţă sau la prezenţa 
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sau nu în punctul de comandă, precum şi a discuţiilor asupra responsabilităţii fieăruia dintre cei care au avut un 
rol în gestionarea evenimentelor din 10 august. Acele mesaje nu curpind aspecte personale ci doar un mod de 
comunicare instituţională", a declarat, marţi, ministrul de Interne, Carmen Dan, în plenul Camerei Deputaţilor, la 
dezbaterea moţiunii simple în care opoziţia îi cere demisia pentru protestele violente din 10 august. 
Carmen Dan a adăugat că discuţiile prezentate în CExN de la Neptun, pe 1 septembrie, se referă la solicitarea 
Prefectului Capitalei, de a i se aproba o deplasare externă pe perioada desfăşurării protestului. 
„Subiectul principal era acela ca aprobasem anterior deplasarea doamnei prefect, împreună cu primarul general al 
Capitalei, la Tokyo, în perioada 7-12 august, însă cum deplasarea nu s-a mai putut efectua, prefectul a solicitat, în 
seara zilei de 8 august, undeva în jurul orelor 18.00, aprobarea pentru altă deplasare în Tallin, pentru perioada 9-
11 august. În aceste condiţii, secretarul de stat îi explică că este imposibil sa fie finalizată procedura de aprobare a 
unei asemenea deplasări, de pe o zi pe alta. Mesajele au avut un caracter pur tehnic şi prezentau în principal 
procedura prevăzută de HG 189/2001 conform căreia deplasarea în străinătate a unui prefect se aprobă prin 
Memorandum semnat de ministrul de Interne şi de cel de Externe. De altfel, în data de 9 august, dna prefect a 
primit şi un răspuns oficial cu privire la motivele pentru care cererea dânsei neînregistrată, nedatată, şi fără 
ştampila instituţiei, nu putea fi soluţionată favorabil. Acestea sunt comunicările despre care s-a făcut atâta vâlvă. 
Nu am ţinut in mod speical ca prefectul sa ie pe 10 august in Bucuresti, dar nu pot sa fiu eu de vina ca taifunul a 
lovit Japonia şi a împiedicat deplasarea prefectului. În acea întalnire politică din 1 septembrie nu am facut copii 
ale acestei comunicări instituţionale pentru membrii CEX, am invocat însă aceste aspecte tocmai pentru a lămuri 
cum au stat lucrurile şi pentru a restabili adevărul", a precizat ministrul de Interne. 
Ministrul de Interne a mai spus că ea nu dă ordine „celor de la Rezist". 
„În aceeaşi logică a filmelor cu spioni este şi afirmaţia că am pus un activist Rezist să o hărţuiască pe doamna 
prefect. Vă imaginaţi că dau eu ordine celor de la rezist, sau cum? (...) Nici astăzi nu pot să înţeleg supărarea 
primarului general", a spus ministrul de Interne în plenul Camerei Deputaţilor. 
 
Despre ancheta privind violenţele 10 august: Probabil Lazăr aştepta ordinul de zi pe unitate 
Ministrul de Interne a declarat, cu privire la demararea cercetărilor penale cu privire la evenimentele din 10 
august, că procurorul general, Augustin Lazăr, „probabil aştepta ordinul de zi pe unitate”. 
„Cel mai grav lucru pe care îl putem face în aceste dispute politice este să timorăm o instituţie fundamentală a 
statului. A început asta dl Preşedinte, încă din noaptea protestului, a continuat-o cerând Parchetului General 
diverse anchete, ca şi când domnul procuror general Augustin Lazăr avea nevoie de vreun ordin şi o continuaţi 
dumneavoastră de câteva săptămâni. Eu credeam că dl Preşedinte este comandatul suprem al armatei, nu şi al 
procurorilor. În mod firesc, Procurorul General se putea putea sesiza, dar probabil că astepta ordinul de zi pe 
unitate", a declarat, marţi, ministrul de Interne, Carmen Dan, la dezbaterile din plenul Camerei Deputaţilor pe 
marginea moţiunii simple în care opoziţia îi cere demisia din funcţie pentru gestionarea protestelor violente din 
10 august. 
Parchetul General a anunţat, pe 14 august, faptul că Secţia Militară a instituţiei preia ancheta privind violenţele 
din 10 august din Piaţa Victoriei, pentru a uni toate denunţurile într-un singur dosar, fiind avute în vedere şi 
plângerile depuse împotriva ministrului de Interne şi a prefectului Capitalei. În cursul zilei de 14 august, procurorul 
general, Augustin Lazăr, a dispus prin ordonanţă preluarea de către Parchetul General – Secţia Parchetelor 
Militare, de la Parchetul Militar de pe lângă Tribunalul Militar Bucureşti a dosarului privind incidentele violente de 
la mitingul din 10 august 2018. 
În acest dosar, s-a dispus la data de 11 august începerea urmăririi penale în cauză sub aspectul săvârşirii 
infracţiunilor de purtare abuzivă, abuz în serviciu şi neglijenţă în serviciu, spune Parchetul General. 
„Preluarea dosarului are ca temei cercetarea unitară a evenimentelor, avându-se în vedere şi formularea unor 
plângeri împotriva ministrului afacerilor interne, prefectului municipiului Bucureşti, conducerii Jandarmeriei 
Române şi Direcţiei Generale de Jandarmi a Municipiului Bucureşti, constituindu-se dosar penal la nivelul Secţiei 
Parchetelor Militare – PICCJ, dosar în care s-a dispus începerea urmăririi penale in rem pentru săvârşirea 
infracţiunilor de abuz în serviciu şi purtare abuzivă”, au precizat reprezentanţii Parchetului General, printr-un 
comunicat de presă. 
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Sursa citată mai precizează că dosarul preluat de la Parchetul Militar de pe lângă Tribunalul Militar Bucureşti a 
fost constituit ca urmare a sesizării din oficiu a procurorului militar de serviciu al Parchetului Militar de pe lângă 
Tribunalul Militar Bucureşti, care a constatat din imaginile prezentate în spaţiul public că există suspiciunea 
posibilei comiteri a unor fapte de natură penală de către cadrele militare. 
Preşedintele Klaus Iohannis i-a solicitat, pe 11 august, procurorului general, Augustin Lazăr, demararea de urgenţă 
a cercetărilor în vederea stabilirii situaţiei de fapt şi elucidării modului concret în care s-a produs intervenţia 
Jandarmeriei, pentru restabilirea ordinii publice, la protestul de vineri. De asemenea, şeful statului a solicitat 
procurorului general stabilirea legalităţii intervenţiei şi identificarea persoanelor şi a gradului de implicare sau 
vinovăţie a tuturor celor care au luat parte la incidentele violente petrecute în Capitală. 
Camera Deputaţilor dezbate, marţi, moţiunea simplă cu titlul „Bastoanele PSD peste obrazul democraţiei 
româneşti”, prin care 67 de deputaţi din opoziţie solicită demisia ministrului de Interne, Carmen Dan, pentru 
intervenţia Jandarmeriei la protestele din 10 august. 
Votul final pentru moţiunea simplă cu titlul „Bastoanele PSD peste obrazul democraţiei româneşti" va avea loc 
miercuri în plenul Camerei Depuţilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Președintele Comisiei de control a SRI, declarație NEAȘTEPTATĂ privind protestele plătite din străinătate: 
Sunt mai multe subiecte 
Președintele Comisiei de control SRI, Claudiu Manda, a declarat, marți, cu referire la informațiile potrivit cărora 
mitingul din 10 august ar fi fost finanțat din plan extern, că "rămâne de văzut dacă SRI a știut acest lucru", scrie 
Mediafax. 
"Am văzut și eu ce a apărut în spațiul public. Rămâne să vedem dacă SRI a știut despre acest lucru. Sunt mai multe 
subiecte. Sigur că, în măsura în care o să avem răspunsuri și o să le putem oferi opiniei publice, o s-o facem. Eu 
cred că în primul rând ar trebui să existe o finanțare transparentă, dacă vine din străinătate și aici este o chestiune 
de legislație, pe de o parte. Pe de altă parte, dacă această finanțare vine cu un anumit scop, de a destabiliza 
structuri și instituții ale statului, sunt lucruri de competența organelor de anchetă, din zona Parchetelor, eventual 
și din alte instituții", a declarat Claudiu Manda, președintele Comisiei de control al activității SRI. 
PSD a cerut, marți, instituțiilor statului să investigheze de urgență informațiile ”de o gravitate excepțională” care 
au apărut în spațiul public cu privire la finanțarea externă a protestelor de stradă și premeditarea acțiunilor 
violente de la mitingul din 10 august. 
”PSD cere instituțiilor statului să investigheze de urgență informațiile de o gravitate excepțională care au apărut în 
spațiul public cu privire la finanțarea externă a protestelor de stradă și premeditarea acțiunilor violente de la 
mitingul din 10 august. Cetățenii României, mai ales participanții de bună credință la aceste manifestații, au 
dreptul să știe întreg adevărul din spatele acestor mișcări de stradă, cine sunt autorii manipulărilor și intoxicărilor 
publice, cine a plătit și cu scop real s-a urmărit provocarea unei reacții emoționale împotriva instituțiilor statului 
român și a ordinii constituționale”, se arată într-un comunicat de presă remis MEDIAFAX. 
Potrivit sursei citate, PSD consideră că informațiile apărute în presă cu privire la mitingul din 10 august ”conțin 
indicii temeinice cu privire la acțiuni subversive menite să vulnerabilizeze siguranța națională și autoritatea 
statului român”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Procurorii CSM sesizează Inspecţia Judiciară, după controlul de la DNA, privind situaţia achitărilor 
Procurorii CSM au aprobat raportul Inspecţiei Judiciare realizat după controlul privind achitările de la DNA şi au 
decis să sesizeze IJ în legătură cu unele afirmaţii ale procurorilor Direcţiei, care spun că aceste soluţii sunt 
imputabile judecătorilor, întrucât nu au apreciat corect probele. 
„Secţia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii şi-a însuşit conţinutul răspunsului Inspecţiei 
Judiciare la obiecţiunile formulate. Secţia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii a aprobat 
Raportul 
Inspecţiei Judiciare nr. 2316/IJ/590/DIP/2018 având ca obiect "controlul tematic la Secţia judiciară a Direcţiei 
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Naţionale Anticorupţie privind situaţia achitărilor definitive înregistrate în perioada 2016 - semestrul I/2017”, se 
arată în decizia procurorilor CSM. 
De asemenea, Secţia pentru procurori a hotărât sesizarea Inspecţiei Judiciare cu privire la afirmaţiile unor 
procurori din cadrul Direcţiei Naţionale Anticorupţie făcute cu ocazia analizării cauzelor care au condus la 
pronunţarea unor soluţii de achitare de către instanţele judecătoreşti. 
Concret, Secţia pentru procurori a decis să sesizeze Inspecţia Judiciară după ce procurorii DNA au precizat, în 
cadrul controlului inspectorilor, că achitările sunt imputabile judecătorilor. 
În raport se arată că procurorii DNA au găsit următoarele justificări privind achitările: - „deşi a fost admis apelul 
Direcţiei Naţionale Anticorupţie, hotărârea instanţei de control judiciar este netemeinică. Până la acest moment 
decizia instanţei de apel nu este motivată.” 
- „menţionăm că soluţia definitivă de achitare a fost dispusă în complet de divergenţă, unul dintre judecători 
având opinia că în cauză se impune admiterea apelului declarat de procuror şi condamnarea inculpatului pentru 
infracţiunea imputată”; 
- „Dat fiind că în cazul unei soluţii de achitare este firesc ca argumentaţia din rechizitoriu mai mult sau mai puţin 
să se reflecte, după cum o soluţie de achitare cu argumentele apărării în mod similar se regăseşte într-o astfel de 
hotărâre, neputând exista o a treia variantă de interpretare, deoarece motivaţiile sunt aceleaşi şi într-un caz şi în 
altul / ... / Până la acest moment decizia instanţei de apel nu a fost încă motivată.” 
- „Apreciem ca fiind netemeinică hotărârea atacată, sub aspectul soluţiei de achitare a inculpatului ..., dat fiind 
faptul că din probatoriul administrat rezultă fără dubiu că inculpatul se face vinovat de comiterea infracţiunilor 
pentru care a fost trimis în judecată, astfel cum acestea au fost reţinute în actul de inculpare, situaţie în care 
soluţia de achitare a acestuia este greşită, impunându-se achitarea inculpatului /... / La data întocmirii prezentului 
referat hotărârea instanţei de apel nu era motivată.” 
- „La soluţionarea cauzei în apel, care a avut loc pe rolul Curţii de Apel Constanţa, Direcţia Naţională Anticorupţie 
– Serviciul Teritorial Constanţa a fost reprezentată de procuror ..., care a susţinut situaţia de fapt şi încadrarea în 
drept, şi a cerut menţinerea soluţiei de condamnare a inculpaţilor la pedeapsa închisorii şi respingerea ca 
nefondate a apelurilor inculpaţilor. Până la acest moment nu a fost motivată decizia Curţii de Apel Constanţa” 
-„Apreciem însă că nici instanţa de fond, nici instanţa de control judiciar nu au ţinut seama de probele 
administrate în cursul urmăririi penale / ... / Hotărârea instanţei de apel este definitivă.” (la întocmirea acestui 
referat procurorul a avut la dispoziţie hotărârea definitivă motivată nefiind însă solicitat dosarul cauzei); 
- „Menţionăm că soluţia definitivă de achitare a fost dispusă în complet de divergenţă, unul dintre judecători 
având opinia că în cauză se impune admiterea apelului declarat de procuror şi condamnarea inculpaţilor pentru 
infracţiunile imputate”. 
- „Soluţia de achitare credem că este consecinţa evaluării incomplete a materialului probator şi a preluării 
apărărilor formulate de către inculpat, fără cenzurarea lor prin prisma actelor aflate la dosar.” 
- „Decizia Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie nu este motivată. Apreciez că soluţiile de achitare nu sunt imputabile 
procurorului, iar probele au fost greşit interpretate de instanţă.” 
Pe 23 aprilie, Inspecţia Judiciară a demarat un control tematic la structura centrală DNA, verificările vizând, 
printre altele, şi lucrările ce au avut ca obiect achitările definitive înregistrate în perioada 2016 - primul semestru 
al anului 2017. Verificările au vizat eficienţa managerială şi modul de îndeplinire a atribuţiilor de către conducerea 
structurii centrale a Direcţiei Naţionale Anticorupţie, "precum şi respectarea normelor procedurale şi 
regulamentare de către procurorii şi personalul auxiliar de specialitate din cadrul acestei direcţii". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Toader, curios ce calificativ a primit Lazăr de la CSM/ Cum ar putea fi revizuite toate probele din dosarele 
realizate pe baza protocoalelor/ Despre OUG 6: A primit aviz de la SRI şi CSAT 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat că a cerut de la CSM, marţi, o situaţie privind evaluările lui Augustin 
Lazăr din ultimii trei ani, pentru a afla dacă a fost evaluat şi care a fost calificativul pe care procurorul general l-a 
primit. 
„Dincolo de evaluarea care este în desfăşuare, procurorul general îşi face şi o autoevaluare. După statut, orice 
magistrat este supus periodic unei evaluări cu calificative, de regulă sunt de foarte bine. Procurorul general, în 
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ultimii trei ani, nu a avut o astfel de evaluare din partea nimănui. Azi am cerut la CSM să comunice dacă 
procurorul general, care e procuror ca ceilalţi, dincolo de funcţie, iar funcţiile sunt temporare. Dacă a avut o astfel 
de evaluare, să îmi dea o copie să văd cine l-a evaluat şi calificativul pe care l-a primit”, a declarat ministrul 
Tudorel Toader, la Antena3. 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a anunţat la finele lunii august, pe Facebook, că declanşează procedura legală 
pentru evaluarea activităţii desfăşurate de către procurorul general, Augustin Lazăr. 
 
Cum ar putea fi revizuite toate probele din dosarele realizate pe baza protocoalelor 
Tudorel Toader a declarat că există în Camera Deputaţilor un proiect prin care se analizează Ordonanţa 6 din 
2016, care a stat la baza încheierii protocolului din acelaşi an, între PÎCCJ şi SRI, iar dacă actul normativ va fi 
respins, toate probele din dosare vor fi revizuite. 
„În Camera Deputaţilor se află un proiect de lege care analizează Ordonanţa 6 ce a permis aceste echipe mixte şi 
aceste protocoale. Am înţeles că e posibil ca ordonanţa să fie respinsă, dacă respingi ordonanţa, e echivalentul 
unei modificări substanţiale printr-o altă ordonanţă de urgenţă. E important ca legiuitorul să stabilească ce se 
întâmplă cu efectele juridice (...) Dacă pică ordonanţa, legea trebuie promulgată de preşedinte şi produce efecte 
de la 3 zile de la publicarea în Monitorul Oficial. Posibil ca preşedintele să o atace la CCR. Se respinge ordonanţa, 
legiuitorul trebuie să spună ce se întâmplă cu efectele juridice pe care ordonaţa le-a produs. Dacă legiuitorul 
spune că se menţin efectele... dar dacă le anulează, atunci ne întoarcem la ce spuneam, în sensul că toate probele 
soluţionate prin echipe mixte vor fi supuse revizuirii”, a declarat Tudorel Toader, la Antena3. 
 
Despre OUG 6 din 2016: A primit aviz de la SRI şi CSAT 
Ministrul Justiţiei a declarat că Ordonanţa 6 din 2016, cea care a stat la baza protocolului încheiat în acelaşi an 
între PÎCCJ şi SRI, a fost avizat de CSAT şi de Serviciul de Informaţii, aspect pe care, spune el, nu l-a mai întâlnit 
până în prezent. 
„Ordonanţa care a permis constituirea acestor echipe mixte, încheierea protocoalelor a primit aviz de la SRI, de la 
CSAT. (...) A primit aviz şi de la CSAT. L-a cerut şi l-a primit. Aşa scrie în documentaţie. 10 martie 2016, am făcut 
public. Pe 10 l-a cerut, pe 10 l-a primit. Se numeşte operativitate şi loialitate faţă de valorile constituţionale, cu 
ghilimelele de rigoare. (...) Nu pot pretinde că le-am auzit pe toate, dar de aşa ceva nu am mai auzit”, a spus 
Tudorel Toader, la Antena3. 
„Ordonanţa de urgenţă are puterea juridică precum o lege şi atunci nu putem spune dacă o lege e legală, dar 
putem discuta dacă ea e constituţională. Cel care cere nu e vinovat, poate nu ştie, poate încearcă, dar problema e 
la cel care îl dă. Cum dau eu aviz într-o problemă care nu e de competenţa mea? Şi, sigur, eu am repetat şi cât voi 
fi ministru voi mai repeta când voi avea ocazia că o regulă elememtară minimală şi de bază e aceea de a ne 
cunoaşte competenţele şi de a ni le respecta. Dacă nu le cunoaştem, atunci nu avem cum să le respectăm, dar e 
posibil să le cunoaştem şoi şă nu le respectăm. Sunt două condiţii cumulative. CSAT-ul a dat dezlegare SRI-ului să 
intre în activitatea asta, aşa se traduce”, a mai subliniat Tudorel Toader. 
Directorul SRI Eduard Hellvig a spus, la finele lunii august, că a încheiat protocolul secret din 2016 în baza legii şi 
că l-a denunţat la scurt timp pentru că putea să aplice legea şi fără a se stabili prin protocol relaţionarea dintre 
Parchet şi Serviciu. 
Trebuie să fii rupt de realitate să mă acuzi că am ceva de ascuns cu protocoalele, în condiţiile în care am ordonat 
auditul cu privire la existenţa protocoalelor înainte ca subiectul să fie în dezbatere publică. S-a presupus că e un 
abuz al SRI. Personal, înţeleg ce înseamnă abuzul statului împotriva cetăţenilor săi şi voi lupta până în ultima zi 
împotriva abuzurilor, indiferent de cine le face.(...) De ce l-am semnat? Ordonanţa 6 din 2016 a impus să semnăm 
protocolul cu instituţiile statului pentru exercitarea atribuţiilor noastre. De ce l-am denunţat? Am spus mai 
devreme, auditul intern a arătat că putem să ne exercităm atribuţiile în baza legii fără aceste protocoale asigurând 
securitatea naţională a României. Personal, nu am nimic de ascuns. E un proces de transparenţă şi normalitate pe 
care l-am iniţiat chiar dacă legea nu ne obliga acest lucru", a declarat Eduard Hellvig, directorul SRI, într-o 
declaraţie de presă. 
(Sursa: Antena 3) 
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 Parchetul General a deschis dosar penal după ce ministrul Tudorel Toader a cerut să fie admis în Uniunea 
Notarilor/ Răspunsul ministrului Justiţiei 
Procurorii Parchetului General au început urmărirea penală in rem în urma unui denunţ privind modul în care 
ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a cerut să fie admis în Uniunea Notarilor. Denunţul vizează infracţiunile abuz în 
serviciu şi folosirea funcţiei pentru favorizarea unei persoane. 
Reprezentanţii Parchetului General au confirmat, pentru MEDIAFAX, că a fost începută urmărirea penală in rem, 
în urma unui denunţ pentru abuz în serviciu şi folosirea funcţiei pentru favorizarea unei persoane, după ce 
ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a cerut să fie admis în Uniunea Notarilor Publici, în urmă cu câteva săptămâni. 
La acel moment, ministrul a subliniat că nu intenţionează să demisioneze, după ce a apărut, în spaţiul public, 
informaţia potrivit căreia a a cerut să fie admis în corpul notarilor. 
„Simple precizari! Dupa incetarea mandatului ca urmare a expirarii termenului pentru care a fost numit, 
judecatorul Curtii Constitutionale poate opta pentru intrarea in avocatura sau notariat, fara examen" - art. 69 aln 
4) din Legea nr. 168/ 2018, pentru modificarea si completarea Legii nr. 47/ 1992 privind organizarea si 
functionarea Curtii Constitutionale, publicata in Monitorul Oficial al Romaniei, nr. 595 din 12 iulie 2018. Nu 
intentionez sa demisionez de la Ministerul Justitiei”, a scris Tudorel Toader pe Facebook. 
 
Toader: E valorificarea unui drept fără marjă de apreciere 
 Toader a spus, după ce a aflat că Parchetul General a deschis dosar penal in rem pentru că a cerut să fie admis în 
Uniunea Notarilor, că a făcut această solicitare în baza legii şi că demersul său este „valorificarea unui drept fără 
marjă de apreciere”. 
 „În domeniul Dreptului, cel mai dificil este să vorbeşti despre tine, că despre altul este uşor. Prin urmare, vă voi 
răspunde pe jumătate. Adevărat este că am făcut solicitare de a deveni notar public. În ce bază? În baza legii am 
făcut solicitarea, legea CCR, care spune că la încheierea mandatului pentru care a fost numit judecătorul se poate 
face notar fără examen. Solicitarea am făcut-o în baza legii 168, art 60. Am solicitat, în acelaşi timp, dobândirea 
calităţii de notar public şi suspendarea din funcţie pentru că altfel aş fi intrat în incompatibilitate”, a spus Tudorel 
Toader la Antena3. 
 Ministrul Justiţiei a mai spus că, de fapt, a valorificat un drept: „Este valorificarea unui drept fără nicio marjă de 
apreciere. Închei, lăsând pe ceilalţi să aprecieze”. 
 Procurorii Parchetului General au început urmărirea penală in rem în urma unui denunţ privind modul în care 
ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a cerut să fie admis în Uniunea Notarilor. Denunţul vizează infracţiunile abuz în 
serviciu şi folosirea funcţiei pentru favorizarea unei persoane. 
 Reprezentanţii Parchetului General au confirmat, pentru MEDIAFAX, că a fost începută urmărirea penală in rem, 
în urma unui denunţ pentru abuz în serviciu şi folosirea funcţiei pentru favorizarea unei persoane, după ce 
ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a cerut să fie admis în Uniunea Notarilor Publici, în urmă cu câteva săptămâni. 
 La acel moment, ministrul a subliniat că nu intenţionează să demisioneze, după ce a apărut, în spaţiul public, 
informaţia potrivit căreia a a cerut să fie admis în corpul notarilor. 
 „Simple precizari! Dupa incetarea mandatului ca urmare a expirarii termenului pentru care a fost numit, 
judecatorul Curtii Constitutionale poate opta pentru intrarea in avocatura sau notariat, fara examen" - art. 69 aln 
4) din Legea nr. 168/ 2018, pentru modificarea si completarea Legii nr. 47/ 1992 privind organizarea si 
functionarea Curtii Constitutionale, publicata in Monitorul Oficial al Romaniei, nr. 595 din 12 iulie 2018. Nu 
intentionez sa demisionez de la Ministerul Justitiei”, a scris Tudorel Toader pe Facebook. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 În ce stadiu este ideea privind amnistia şi graţierea. Ministrul Justiţiei: Suntem în an centenar, iar legiuitorul 
poate fi generos 
Tudorel Toader a spus că nu există, la Ministerul Justiţiei, un proiect privind amnistia sau graţierea, subliniind 
totodată că legiuitorul ar putea fi generos în an centenar, mai ales pentru că de-a lungul vremii au fost mai multe 
astfel de acte de clemenţă. 
„În istorie au fost multe acte de clemenţă referitoare la amnistie, eventual la graţiere. De fiecare dată, emitentul a 
prevzut condiţiile, dar şi excepţiile – nu e normal să graţiezi, anmistiezi faptele grave împotriva persoanei. Suntem 
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în an Centenar. Legiuitorul ar putea fi generos. Există în Parlament de anul trecut un proiect privind amnistia şi 
graţierea. E vorba de o voinţă politică, o politică penală pe care legiuitorul are deplină libertate să o promoveze. 
Vom vedea dacă aceasta e calea de urmat. La Ministerul Justiţiei nu există nici în discuţie, nici în elaborare sau 
avizare un proiect de act normativ – lege sau OUG – de amnistie sau graţiere”, a declarat Tudorel Toader, la 
Antena3. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 George Maior va fi audiat, miercuri, în Comisia pentru politică externă a Senatului 
Ambasadorul în SUA, George Maior, va fi audiat, miercuri, ora 13.00, în Comisia pentru politică externă a 
Senatului, a anunţat Călin Popescu-Tăriceanu. Acesta este chemat să ofere explicaţii cu privire la declaraţiile 
legate de scrisoarea lui Rudolph Giuliani, avocatul preşedintelui Donald Trump. 
"Miercuri, la ora 13:00, Comisia de politică externă a Senatului l-a solicitat pe ambasadorul României la 
Washington, domnul Maior George, să se prezinte în faţa comisiei pentru a da o serie de explicaţii, pentru a ne 
oferi, poate, un tablou mai larg în legătură cu activitatea domniei sale ca ambasador, în legătură cu declaraţiile 
publice pe care le-a făcut în ultima vreme care au stârnit o serie de întrebări şi, probabil, mai mult de atât, şi 
anumite îngrijorări şi nemulţumiri, pentru că ele pot să afecteze în mod serios relaţia, Parteneriatul Strategic între 
SUA şi România", a declarat, luni seară la Antena 3, Călin Popescu-Tăriceanu. 
Liderul ALDE a adăugat că va supune la vot ca şedinţa să fie una publică, deoarece George Maior este invitat să 
dea explicaţii în Comisiei în calitate de ambasador, nu de fost director al SRI. 
"Vom face aceste discuţii publice, noi nu suntem comisia de supraveghere a activităţilor SRI, care are obligaţia 
menţinerii secrete a acestor discuţii, noi îl invităm pe domnul Maior în calitate de ambasador şi nu de fost şef al 
SRI. Sigur că este o premieră această ipostază inedită care va avea loc, în care Comisia de politică externă a 
hotărât să se pună, pentru că din păcate, în perioada aceasta modernă a parlamentarismului, după 1990, din 
păcate unele comisii au făcut de multe ori o activitate superficială, nu şi-au luat în serios rolul de control al 
executivului. Şi sigur că ambasadorii ţării noastre, ai României în străinătate, sunt trimişii Executivului şi atunci 
sigur că este normal ca Parlamentul să se implice, să-şi exercite acest rol pe care Constituţia i-l dă", a completat 
Tăriceanu. 
Ministrul Afacerilor Externe, Teodor Meleşcanu, a declarat, marţi, referitor la o posibilă rechemare în ţară a 
ambasadorului României în SUA George Maior, că toate variantele sunt luate în calcul, precizând că i-a spus şi 
personal că nu e normal ca diplomaţii să se implice în astfel de dezbateri. 
"Am avut o discuţie, trebuie să vedem. Mâine va avea loc audierea în Comisia pentru politică externă şi o să 
vedem care este şi părerea Parlamentului", a afirmat Meleşcanu. 
Întrebat dacă ia în calcul rechemarea lui George Maior în ţară, Teodor Meleşcanu a răspuns: "Toate variantele 
sunt luate în calcul, dar nu pot să spun acum că iau în calcul o variantă sau alta". 
"Din punctul meu de vedere, i-am spus şi personal, că nu e normal ca diplomaţi să se implice în dezbateri de acest 
tip, îmi pare rău. O să vedem ce discută domnul Maior la comisie", a completat actualul ministru de Externe, 
solicitat să comenteze afirmaţiile făcute de ambasadorul român în SUA referitor la scrisoarea trimisă de Rudolf 
Giuliani, avocatul lui Donald Trump. 
Pe 1 septembrie, preşedintele PSD Liviu Dragnea anunţa că i s-a cerut premierului ca ministrul de Externe, Teodor 
Meleşcanu, să pornească procedura de rechemare în ţară a ambasadorului României în SUA, George Maior. 
Totodată, Dragnea, a declarat, pe 9 septembrie, că ambasadorul României în SUA George Maior încă se mai crede 
directorul SRI şi că încă mai are întâlniri şi discuţii cu diverşi oameni. 
"Pe noi ne interesează ca ofiţerii să aibă toate dotările asigurate, să fie plătiţi bine, să aibă infrastructură, logistică, 
dar trebuie văzut şi ţinut cont şi de contextual national şi de raportul cu celelalte instituţii. Adică nu se poate la 
nesfârşit şi poate în situaţia aceasta conducerile de la aceste servicii că noi nu mai acceptăm să iasă din matca 
constituţională. El crede că şi acum e directorul SRI (George Maior – n.r.). Face şi acum discuţii, jocuri, întâlniri 
politice. Aşa mi-a zis cineva alaltăseară. Să vedem dacă se va confirma sa nu. A fost în perioada asta în România şi 
au început ceva tulburări la partid. Doar remarcam o coincidenţă", a declarat Liviu Dragnea, la Antena 3. 
Liderul PSD a anunţat că George Maior urmează să dea explicaţii în Comisia de politică externă din Parlament. 
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"Ştiu că urmează să fie audiat la Comisia de politică externă, să vedem şi noi în ce se implică şi cum a sprijinit 
statul român. Bineînţeles că o să-l ţină în braţe Iohannis pe Maior", a completat Dragnea. 
Pe 29 august, George Maior a afirmat, referitor la scrisoarea transmisă de Rudolph Giuliani, avocat al 
preşedintelui Donald Trump, că aceasta este expresia unui lobby iniţiat de forţe interesate să apere persoane cu 
probleme cu legea. 
„Un personaj spumos şi extrem de combativ în discuţiile din Statele Unite, nu ştiu dacă mai e avocatul lui Donald 
Trump. În orice caz, ea este expresia unui lobby, iniţiat de anumite forţe care sunt interesate de apărarea unor 
personaje de la noi care au avut probleme cu justiţia, asta vă spun clar"a declarat George Maior, ambasadorul 
României în SUA. 
George Maior este nominalizat de Giuliani ca fiind unul dintre semnatarii protocoalelor care au permis abuzuri în 
România. 
„În plus, faţă de excesele făcute de DNA în numele 'aplicării legii', am luat la cunoştinţă cu tristeţe în cursul 
ultimelor luni despre existenţa „protocoalelor secrete” pe care mai multe instituţii publice le-au semnat cu 
Serviciul Român de Informaţii ('SRI'). Acestea includ protocoale secrete cu: Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie a 
României; Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie şi Consiliul Superior al Magistraturii. Semnatarii 
protocoalelor secrete includ: Laura Codruţa Kovesi, din partea Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi 
Justiţie şi George-Cristian Maior, care acum îndeplineşte funcţia de ambasador al României în Statele Unite, din 
partea SRI", se arată în scrisoarea transmisă de Rudolph Giuliani preşedintelui Klaus Iohannis şi altor oficiali 
români în care cere verificarea protocoalelor PG-SRI şi stoparea presiunilor asupra judecătorilor. 
George Maior este unul dintre principalii semnatari ai protocoalelor, care au funcţionat în perioada în care acesta 
era director al Serviciului Român de Informaţii, înţelegeri prin care se constituiau echipe operative din justiţie şi 
serviciul secret. Maior a fost acuzat în repetate rânduri că este cel care a permis implicarea în Justiţie a SRI şi a 
intervenit în favoarea unor anumite personaje politice. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Eduard Hellvig, şeful SRI, a aflat data la care este chemat la AUDIERI în Comisia parlamentară de control al 
activităţii Serviciului  
Preşedintele Comisiei de control al activităţii SRI, Claudiu Manda, a anunţat, marţi, că, împreună cu ceilalţi 
membri ai comisiei, au decis invitarea la audiere în forul legislativ, joi, de la ora 11.00, a directorului Serviciului, 
Eduard Hellvig. 
"Am avut astăzi ( marţi - n.r.) o discuţie cu colegii din Comisia de control a activităţii SRI şi am decis să îl invităm la 
şedinţa Comisiei noastre pentru ziua de joi, la ora 11.00, pe directorul SRI, împreună cu colegii domniei sale. Avem 
o serie de subiecte pe care dorim să le lămurim, sunt subiecte legate de protocoale semnate de SRI de-a lungul 
timpului, inclusiv ultimul protocol, o să vorbim de bugetul SRI, o să vorbim despre pesta porcină, despre 
evenimentele din 10 august, să vedem dacă sunt şi alte lucruri pe care SRI doreşte să le aducă în atenţia noastră. 
Eventual o să avem şi o discuţie despre raportul pe anul 2017 pentru că la discuţiile despre raportul pe 2015 am 
dorit lămuriri de la Curtea de Conturi şi de la alte instituţii ale statului. Să vă aşteptaţi la o şedinţă destul de lungă, 
iar concluziile vor fi prezentate după şedinţă", a declarat preşedintele Comisiei de control al SRI, Claudiu Manda, 
înaintea începerii şedinţei plenului de marţi a Senatului. 
Pe 24 august, preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a cerut, în calitate de preşedinte al Camerei Deputaţilor, o anchetă 
a Comisiei de Supraveghere a SRI, pentru „eventualele fapte ilegale săvîrşite de SRI”, după ce consilierul 
premierului, Darius Vâlcov, a făcut public un protocol secret al SRI. 
„Ca preşedinte al Camerei Deputaţilor cer Comisiei de Supraveghere a SRI să demareze de urgenţă o anchetă care 
să cerceteze eventualele fapte ilegale săvîrşite de SRI şi să scoată la lumină toate amănuntele acestei poveşti. 
Cred că, la rîndul ei, Inspecţia Judiciară trebuie să se autosesizeze în legătură cu aceste protocoale şi să pornească 
o anchetă la Parchetul General. E inacceptabil ca o ţară întreagă să fie minţită în acest fel iresponsabil şi lipsit de 
ruşine. (...) Am fost asiguraţi că protocoalele de cooperare ilegală între instituţiile din Justiţie şi Serviciul Român de 
Informaţii au încetat să existe. Ele ar fi trebuit să nu mai existe fiindcă legea cere acest lucru, fiindcă CCR a găsit 
neconstituţional amestecul ofiţerilor din servicii în cercetarea penală. Şi SRI, şi Parchetul General au afirmat 
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răspicat, prin şefii lor sau prin comunicate oficiale, că nu mai există protocoale.”, a scris preşedintele PSD, Liviu 
Dragnea, pe Facebook. 
Liderul PSD spune că au mai existat şi alte documente semnate între Eduard Hellvig şi Augustin Lazăr. 
„Aseară (pe 23 august - n.r.), însă, am văzut cu toţii că nu e aşa. Alte protocoale au fost semnate între SRI şi 
Parchetul General. Presa a dezvăluit documentele, iar SRI, încolţit de evidenţa lor, le-a recunoscut. Avem de-a 
face cu două documente, ambele datate decembrie 2016, la nouă luni după ce CCR stabilise 
neconstituţionalitatea lor. Ambele semnate de Eduard Hellvig şi Augustin Lazăr.”, a adăugat Dragnea. 
El apreciază situaţia ca fiind una ”gravă, de neconstituţionalitate, de minciună publică”. ”Instituţii şi şefi ale unor 
instituţii implicate în justiţie şi în siguranţa naţională au minţit prin omisiune, ca să acopere săvîrşirea unei fapte 
neconstituţionale”, a conchis Liviu Dragnea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Senatul a constituit, marţi, trei noi comisii, iar altele au fost comasate sau redenumite 
Preşedintele Comisiei pentru regulament, Nicolae Moga (PSD), a anunţat, marţi, că mai multe comisii permanente 
ale Senatului au fost comasate, redenumite sau şi-au încetat activitatea. El a anunţat înfiinţarea a trei comisii noi. 
"Dispar două comisii, şi anume, Comisia pentru dezvoltare regională, administrarea activelor statului şi privatizare 
şi Comisia pentru dezvoltare şi strategie economică. Apar trei comisii noi, şi anume: Comisia pentru energie, 
infrastructură energetică şi resurse minerale; Comisia pentru comunicaţii şi tehnologia informaţiei şi Comisia 
pentru drepturile omului, egalitate de şanse, culte şi minorităţi. Se comasează câteva comisii şi îşi schimbă şi 
modul de denumire: Comisia pentru constituţionalitate, libertăţi şi monitorizarea executării hotărârilor CEDO 
devine Comisia pentru constituţionalitate; Comisia pentru agricultură, silvicultură şi dezvoltare rurală devine 
Comisia pentru agricultură, industrie alimentară şi dezvoltare rurală; Comisia pentru administraţie publică şi 
organizarea teritoriului devine Comisia pentru administraţie publică; Comisia pentru transporturi şi energie 
devine Comisia pentru transporturi şi infrastructură; Comisia permanentă a românilor de pretutindeni devine 
Comisia pentru comunităţile de români din afara ţării", a anunţat preşedintele Comisiei pentru regulament a 
Senatului, senatorul PSD Nicolae Moga, în şedinţa de plen de marţi a forului superior al Parlamentului. 
Social-democratului a mai precizat că modificările au fost făcute din cauza unor schimbări constituţionale, 
economice şi sociale. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Ştefan Radu Oprea anunţă că Guvernul lucrează la Ordonaţa de Urgenţă pentru ediţia 2018 a 
programului Start-up Nation 
În acest moment lucrăm la Ordonanţa de Urgenţă pentru ediţia 2018 a programului Start-up Nation şi cred că 
săptămâna viitoare va fi în transparenţă decizională pe site-ul ministerului, a declarat marţi ministrul pentru 
Mediul de Afaceri, Comerţ şi Antreprenoriat, Ştefan Radu Oprea, la ZF Live. 
„Acum lucrăm la Ordonanţa de Urgenţă pentru ediţia Startup 2018. Cred că săptămâna viitoare va fi în 
transparenţă, apoi urmează avizarea, hotărârea - adoptarea ei în Guvern, apoi, desigur, publicarea procedurilor şi 
intrarea în normalitate a acestui program”, a declarat ministrul 
În privinţa începerii programului Start-up Nation 2018, ministrul a precizat că aplicaţiile vor putea fi depuse „cu 
certitudine în această toamnă. Lucrurile s-ar fi întâmplat mai repede dacă rectificarea bugetară ar fi fost la timp, 
pentru că avem toate acele credite de angajament pe care deja le-am obţinut, sunt în bugetul nostru, le-am fi 
avut mai devreme, însă această etapă a fost depăşită, zic eu şi intrăm în normalitate cu Start-up Nation 2018. În 
această toamnă va fi lansată aplicaţia. Pot să spun, www.imm.gov.ro este site-ul unde vor găsi toate aceste 
informaţii”, a mai adăugat Ştefan Radu Oprea. 
Ministrul pentru Mediul de Afaceri a mai menţionat că 21.000 de locuri de muncă vor fi generate prin Start-up 
Nation, din care 16.000 sunt pentru grupurile ţintă - tineri absolvenţi, şomeri, persoane cu dizabilităţi - însă cifrele 
nu sunt încurajatoare, deoarece din punct de vedere antreprenorial, România se află pe ultimul loc în Uniunea 
Europeană. 
„Sunt cifre care nu sunt prietenoase cu noi, cu România, suntem pe ultimul loc (n.r. din Uniunea Europeană) din 
punct de vedere al numărului de firme mici şi mijlocii la suta de locuitori - 2,2, în timp ce media europeană este la 
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4,5%. De aici şi nevoia unui proiect dedicat, specific pentru România de a redeştepta spiritul antreprenorial”, a 
spus ministrul pentru Mediul de Afaceri. 
La sfârşitul lunii iunie, ministrul pentru Mediul de Afaceri Comerţ şi Antreprenoriat declara că pentru a se putea 
demara programul pe 2018, aplicanţii pentru ediţia 2017 trebuie să-şi depună cererile de plată. 
„Vreau să transmit către toţi aplicaţii din 2017 că banii îi aşteaptă în agenţiile regionale şi în conturile băncilor şi îi 
rugăm să vină cât mai repede cu cererile de plată, asftfel încât visul lor să revină realitate, pentru că Start-up 
Nation are un scop principal, acela de a redeştepta spiritul antreprenorial din România”, declara atunci Ştefan 
Radu Oprea. 
(Sursa: zf.ro) 
 

 Vicepreședintele Senatului, AVERTISMENT DUR: România nu are nicio șansă 
Vicepreşedintele Senatului, Adrian Ţuţuianu, a declarat, marţi, că trebuie abordată foarte serios problema 
pregătirii personalului din administraţia publică, "pentru că altfel România nu are nicio şansă". Ţuţuianu a arătat 
că foarte multe dintre "neîmplinirile noastre ca stat" au fost cauzate de nivelul redus de pregătire din 
administraţia publică, scrie Agerpres. 
"Foarte multe dintre neîmplinirile noastre de astăzi ca stat se datorează nivelului redus de pregătire din 
administraţia publică centrală şi locală. Foarte multe chestiuni de genul 'Mi-e frică să fac asta', de fapt ascund o 
problemă, o carenţă de pregătire profesională (...). Un funcţionar public, pe lângă pregătire profesională, trebuie 
să aibă şi onestitate şi mai cred că un funcţionar public de calitate trebuie să aibă ataşament faţă de instituţie şi 
faţă de statul român. Din păcate, lucrurile astea au fost uitate şi funcţionarii publici din România ţin minte doar 
chestiunea cu stabilitatea pe funcţii (...). Cred că trebuie să abordăm foarte serios problema pregătirii oamenilor 
din administraţia publică, pentru că altfel România nu are nicio şansă", a declarat Ţuţuianu, cu prilejul participării 
sale la festivitatea de deschidere a programului de formare specializată pentru ocuparea unei funcţii publice 
corespunzătoare categoriei înalţilor funcţionari publici. 
În opinia sa, ordonanţa Guvernului prin care s-a înfiinţat Institutul Naţional de Administraţie (INA) a fost o decizie 
corectă. 
"După 1990 avem peste tot secţii sau facultăţi de administraţie publică, avem facultăţi de drept, dar opinia mea, şi 
nu vreau să supăr pe nimeni, este că nivelul de pregătire al funcţionarilor publici în multe situaţii este departe de 
cel pe care-l cere viaţa astăzi şi de aceea eu cred că în 2001, când s-a adoptat ordonanţa Guvernului prin care s-a 
înfiinţat Institutul Naţional de Administraţie, s-a luat o decizie corectă. Decizia incorectă a fost în 2009, când s-a 
desfiinţat acest institut şi a devenit o direcţie de specialitate în cadrul Agenţiei Naţionale a Funcţionarilor Publici, 
de aceea eu cred că reînfiinţarea acestui institut este un lucru foarte bun, că pregătirea corespunzătoare a 
funcţionarilor publici este foarte importantă şi că fără o resursă umană de calitate nu vom putea să avem 
niciodată o administraţie publică care să răspundă provocărilor actuale", a spus Ţuţuianu. 
El este de părere că schimbările tehnologice îşi vor pune amprenta asupra administraţiei publice. "Probabil că 
multe lucruri pe care astăzi le considerăm normale, cum ar fi ghişeul de taxe şi impozite sau, ştiu eu, dosarul aşa 
mare cu care te duci să-ţi iei o autorizaţie de construcţie, vor dispărea. Ele vor deveni ghişee virtuale, vom avea cu 
totul altă administraţie", a adăugat Ţuţuianu. 
Florin Iordache, vicepreşedintele Camerei Deputaţilor, a declarat că INA este o instituţie importantă şi foarte 
necesară pentru România, mai ales că la nivel european există instituţii similare. 
Ambasadoarea Franţei la Bucureşti, Michele Ramis, a menţionat că ţara sa a susţinut implementarea de programe 
de cooperare pentru formarea funcţionarilor români înainte de aderarea României la UE. Ea a spus că în fiecare 
an funcţionari români se formează în Franţa. 
Ea a afirmat că relaţia dintre România şi Franţa este cu atât mai fructuoasă cu cât se înscrie în urmărirea 
construirii unei Europe mai puternice. 
Ambasadoarea Franţei la Bucureşti a spus că profesionalizarea funcţiei publice nu înseamnă numai formarea unor 
buni specialişti în buget, pieţe publice sau resurse umane şi a afirmat că peste tot în UE trebuie pregătiţi înalţii 
funcţionari pentru a integra mai bine problemele europene. 
Pavel Năstase, preşedintele Institutului National de Administraţie, a spus că printre cursanţi se numără şi ministrul 
Turismului. Admiterea la programul de formare specializată pentru ocuparea unei funcţii publice corespunzătoare 
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categoriei înalţilor funcţionari publici s-a realizat prin concurs naţional, fiind înmatriculaţi 100 de cursanţi, preciza 
Ministerul Dezvoltării Regionale. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Iohannis, atac la Dăncilă în timpul campaniei „Let's Do It, Romania!”: Cred că în general curăţenia e necesară 
mai în profunzime 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat, marţi, referitor la faptul că premierul Viorica Dăncilă nu a participat 
săptămâna trecută la consultările de la Cotroceni pe tema rectificării bugetare, că în opinia sa, "în general 
curăţenia este necesară mai în profunzime". 
Întrebat, marţi la Cernica unde a participat la campania "Let's Do It, Romania!", cum vede absenţa premierului 
Viorica Dăncilă la consultările de la Cotroceni pe marginea rectificării bugetare, preşedintele Klaus Iohanis a 
răspuns: "Nici asta nu vreau s-o discutăm astăzi, dar cred că în general curăţenia este necesară mai în profuzime". 
Chestionat dacă politicienii ar trebui să participe la acţiuni precum "Let's Do It, Romania!", Iohannis a replicat: 
"Primul politician a început şi sunt convins că şi alţi politicieni vor particpa la astfel de acţiuni. În definitiv, nu are 
culoare politică natura şi curăţenia şi atunci sper să fie cât mai mulţi care participă, iar prin participare să dea 
exemple pentru ceilalţi". 
Şeful statului a participat, marţi de la ora 16.00, la campania „Let’s Do It, Romania!”, care a avut loc la pădurea 
Cernica. 
Declaraţiile preşedintelui Iohannis despre premier şi rectificarea bugetară vin în contextul în care şeful statului i-a 
delegat, joia trecută, pe consilierii prezidenţiale Mihaela Ciochină şi Cosmin Marinescu ca să discute cu ministrul 
de Finanţe, Eugen Teodorovici, şi ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, la Palatul Cotroceni despre rectificarea 
bugetară, a informat Administraţia Prezidenţială. Guvernul a aprobat, în şedinţa de miercuri, prima rectificare 
bugetară pe anul 2018, fără avizul CSAT. 
Ulterior întâlnirii de joia trecută pe subiectul rectificării, bugetare Klaus Iohannis a afirmat că premierul Viorica 
Dăncilă a ignorat invitaţia acestuia de a participa la consultările de la Palatul Cotroceni, în legătură cu rectificarea 
bugetară, precizând că situaţia creată "evidenţiază un precedent periculos". 
Premierul Viorica Dăncilă a efectuat, joia trecută, o vizită în Spania unde a avut o întrevedere cu omologul spaniol 
Pedro Sanchez, ulterior fiind primită în audienţă de regele Felipe al VI-lea la Palatul Zarzuela. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Data la care li s-a recomandat filialelor din PSD conduse de interimari să organizeze alegeri 
Secretarul general al PSD, Marian Neacşu, a declarat marţi, la Parlament, că recomandarea sa către conducerea 
centrală a partidului este ca alegerile în cele 11 filiale social-democrate conduse de preşedinţi interimari să se 
organizeze după data de 10 octombrie. 
„Aşa cum am decis la şedinţa Comitetul Executiv, se vor organiza alegeri în cele 11 organizaţii care au conduceri 
interimare. Într-un material pe care l-am transmis în această săptămănă şi care conţine şi ghidurile pentru 
organizarea respectivelor alegeri, am convenit, am recomandat ca alegerile locale, acolo unde este cazul, în 
organizaţiile locale, nu judeţene, să aibă loc până pe data de 10 octombrie, iar conferinţele judeţene în care se vor 
alege preşedinţii să se deruleze după 10 octombrie", a declarat Marian Neacşu, marţi, la Parlament. 
Secretarul general al PSD a adăugat că termenul limită pentru organizarea alegerilor în judeţele conduse de 
preşedinţi interimar este „sfârşitul lunii octombrie". 
Fostul premier Mihai Tudose a anunţat, pe 5 septembrie, că va candida la funcţia de preşedinte al PSD Brăila. „DA, 
candidez! Dacă toată lumea îşi doreşte acest lucru, este o onoare!”, a scris Tudose pe pagina sa de facebook. 
Mihai Tudose a mai spus că iniţial nu a intenţionat să candideze dar s-a răzgândit în urma discuţiilor purtate cu 
colegii săi. 
PSD Alba susţine că nu este printre organizaţiile judeţene în care se vor organiza alegeri pentru funcţia de 
preşedinte, deoarece în 2016 demisia lui Ioan Dîrzu nu a fost acceptată de conducerea partidului. Potrivit unui 
comunicat transmis luni de PSD Alba, deputatul Ioan Dîrzu a fost ales preşedinte pentru un mandat de patru ani, 
iar organizaţia judeţeană nu se află printre filialele în care se vor organiza alegeri pentru funcţia de preşedinte. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
CExN al PSD a stabilit, sâmbătă, la Neptun, să se organizeze alegeri pentru funcţia de preşedinte în 11 organizaţii 
judeţene conduse de lideri interimari, printre acestea fiind şi organizaţia PSD Bucureşti condusă de primarul 
Capitalei, Gabriela Firea, au declarat pentru MEDIAFAX surse din PSD. 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a propus sâmbătă, la Neptun, în şedinţa Comitetului Executiv Naţional al 
partidului, să se organizeze alegeri judeţene pentru funcţia de preşedinte în toate filialele conduse de lideri 
interimari, au declarat pentru MEDIAFAX surse social-democrate participante la şedinţă. 
Potrivit surselor citate, după ce CExN a admis propunerea lui Dragnea, preşedintele partidului le-a cerut liderilor 
judeţeni interimari ai PSD să înceapă chiar de săptămâna viitoare pregătirile pe plan local pentru organizarea de 
conferinţe judeţene de alegere a noilor preşedinţi. 
Filialele judeţene PSD din Botoşani, Suceava, Cluj, Alba, Braşov, Brăila, Timiş, Iaşi, Giurgiu şi Sibiu, precum şi 
organizaţia PSD Bucureşti sunt conduse de preşedinţi interimari. 
Statutul PSD a fost modificat la Congresul extraordinar din 10 martie în sensul în care alegerea preşedintelui 
organizaţiei judeţene nu se va mai face prin scrutin intern, în care votează direct toţi membrii de partid din judeţ, 
ci se revine la formula de alegere a conducerii organizaţiei judeţene prin delegaţi. 
Pe 30 iunie 2016, Comitetul Executiv Naţional (CExN) al PSD a luat act, la Târgovişte, de demisia a şase preşedinţi 
de organizaţii judeţene, ca urmare a rezultatelor slabe la alegerile locale. Cei şase lideri judeţeni care şi-au dat 
atunci demisiile au fost Ovidiu Portariuc (Botoşani), Cătălin Nechifor (Suceava), Remus Lăpuşan (Cluj), Ioan Dîrzu 
(Alba), Mihai Mohaci (Braşov) şi Octavian Petric (Satu Mare). În locul lor, CExN al PSD i-a numit preşedinţi 
interimari, până la organizarea de alegeri judeţene, pe Doina Fedorovici (Botoşani), Ioan Stan (Suceava), Horia 
Nasra (Cluj), Marius Dunca (Braşov) şi Aurelia Fedorca (Satu Mare), în timp ce la PSD Alba a fost numit interimar 
tot demisionarul Ioan Dîrzu. Din cele 6 organizaţii judeţene, doar PSD Satu Mare a organizat alegeri interne în care 
Aurelia Fedorca a devenit preşedinte ales, nu desemnat de la centru. 
O altă organizaţie judeţeană PSD condusă interimar este Brăila. Fostul preşedinte al PSD Brăila, ex-premierul 
Mihai Tudose, a demisionat din funcţie după ce a fost ales vicepreşedinte naţional al PSD la Congresul din 18 
octombrie 2015. Potrivit vechiului Statut PSD, membrilor partidului li se interzicea să deţină în acelaşi timp o 
funcţie în conducerea centrală a partidului şi o funcţie de preşedinte al unei organizaţii judeţene. Interimatul, 
după demisia lui Tudose, a fost preluat de primarul municipiului Brăila, Aurel Simionescu. Pe 9 februarie 2016, 
după ce DNA l-a arestat preventiv pe Simionescu, conducerea judeţeană a PSD Brăila l-a numit preşedinte 
interimar pe senatorul Ion Rotaru, care ocupă funcţia şi în prezent. 
Cel mai nou lider interimar din PSD este Călin Dobra. Acesta a preluat pe 23 ianuarie a.c. conducerea provizorie a 
filialei judeţene din Timiş a social-democraţilor, după ce CExN al PSD l-a exclus din partid, pe 15 iunie 2017, pe 
preşedintele judeţean de la acea vreme, fostul premier Sorin Grindeanu. 
De asemenea, organizaţia PSD Iaşi este condusă interimar de preşedintele Consiliului Judeţean Iaşi, Maricel Popa. 
Acesta asigură interimatul filialei judeţene din 22 februarie 2017, după ce într-o şedinţă a CExN al PSD desfăşurată 
la Bucureşti, conducerea centrală a partidului a decis să-l demită pe fostul preşedinte PSD Iaşi, Mihai Chirica, din 
toate funcţiile deţinute în partid, la finalul unui şir de critici ale lui Chirica cu privire la OUG 13. 
Şi filiala judeţeană PSD Giurgiu este condusă interimar, din februarie 2017, de Marian Mina, preşedintele 
Consiliului Judeţean. Interimatul din Giurgiu a apărut după ce fostul preşedinte al filialei, senatorul Niculae 
Bădălău, a fost promovat în 28 decembrie 2016, prin vot în CExN, în funcţia de preşedinte executiv al PSD. 
Printre şefii interimari ai PSD se află şi ministrul Turismului, Bogdan Trif, preşedintele organizaţiei judeţene Sibiu. 
Filiala PSD Bucureşti este condusă şi ea, interimar, de primarul general al Capitalei, Gabriela Firea. La 9 februarie 
2016, după un conflict cu social-democraţii din Sectorul 5, Robert Negoiţă s-a retras de la conducerea PSD 
Bucureşti, în locul acestuia fiind numită provizoriu Gabriela Firea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 INS: Numărul pensionarilor, 5,2 milioane de persoane, la trim II, o scădere de 16.000 față trim I 
În trimestrul al doilea al acestui an, numărul mediu al pensionarilor a fost de 5,207 milioane de persoane, în 
scădere cu 16 mii de persoane faţă de trimestrul precedent, potrivit unui comunicat de presă al Institutului 
Național de Statistică (INS), emis miercuri, scrie Mediafax. 
Comparativ cu trimestrul al doilea al anului trecut, numărul mediu de pensionari a scăzut cu 18 mii de persoane. 
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În plus, la finele lunii iunie, numărul mediu de pensionari de asigurări sociale de stat a fost de 4,68 milioane de 
persoane, în scădere cu 6 mii persoane față de trimestrul precedent, dar în creștere cu 7 mii, comparativ cu 
același trimestru al anului trecut. 
În aceeași perioadă, pensionarii de asigurări sociale deţineau ponderea majoritară (99,9%) în numărul total de 
pensionari, iar pensionarii de asigurări sociale de stat reprezentau 89,9% în totalul celor de asigurări sociale. 
Pe categorii de pensii, numărul pensionarilor pentru limită de vârstă a fost preponderent (76,7%) în cadrul 
pensionarilor de asigurări sociale, iar pensionarii cuprinşi în categoriile de pensii – anticipată şi anticipată parţial - 
au reprezentat 2,1%. 
Raportul pe total dintre numărul mediu de pensionari de asigurări sociale de stat şi cel al salariaţilor a fost de 9 la 
10. Acest raport prezintă variaţii semnificative în profil teritorial, de la numai 5 pensionari la 10 salariaţi în 
Municipiul Bucureşti, la 16 pensionari la 10 salariaṭi în judeţul Teleorman, 15 la 10 în Giurgiu ṣi Vaslui ṣi 14 la 10 în 
Botoṣani, Dâmboviṭa ṣi Neamṭ. 
Numărul total al beneficiarilor prevederilor OUG nr.6/2009 privind instituirea pensiei sociale minim garantate (în 
prezent - indemnizaţie socială), în trimestrul II 2018, a fost de 806,3 mii persoane, din care: 661,8 mii persoane 
din sistemul asigurărilor sociale de stat, reprezentând 14,1% din totalul pensionarilor din această categorie; 143 
mii persoane din rândul pensionarilor proveniţi din fostul sistem pentru agricultori, reprezentând 42,2% din 
totalul acestora; 1,5 mii persoane din sistemul militar, reprezentând 0,8% din totalul acestei categorii. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Autorităţile ar putea lua o măsură RADICALĂ, în lupta cu pesta porcină: Interzicerea creşterii porcilor în 
anumite gospodării 
Gospodăriile în care au fost depistaţi porci cu pestă africană trebuie să-i sacrifice „fără posibilitatea repopulării”, 
arată un document publicat marţi de Agrointeligenţa. 
Documentul prevede, între altele, „determinarea depopulării într-un termen limită prin sacrificarea pentru 
consum propriu sub control sanitar-veterinar, fără posibilitatea repopulării şi abatorizarea porcilor din 
gospodăriile populaţiei, fără posibilitatea repopulării”. 
Pentru prevenirea pestei porcine africane, autorităţile au pregătit un set de măsuri care includ depopularea 
suinelor pe o rază de minim 10 km în jurul fermelor afectate şi respectarea condiţiilor de biosecuritate pentru 
gospodării. 
„În urma discuţiilor purtate în cadrul Grupului Naţional de Experţi privind combaterea şi prevenirea răspândirii 
pestei porcine africane, preşedintele ANSVSA a prezentat măsurile recomandate: 1 - depopularea în jurul 
fermelor; 2 - respectarea condiţiilor de biosecuritate din exploataţii nonprofesionale cu suine”, arată documentul 
citat. 
Potrivit înscrisului, pentru depopularea în jurul fermelor se propune depopularea pe raza a minim 10 km în jurul 
exploataţiilor afectate de virus. 
În act se mai precizează că măsurile au fost supuse la vot, fiind aprobate în unanimitate de voturi. 
„În încheierea şedinţei, domnul secretar de stat dr. Raed Arafat a menţionat faptul că în cadrul acesteia s-a luat 
act de recomandările Grupului Naţional de Experţi şi a supus aprobării măsurile propuse, acestea fiind acceptate 
în unanimitate. Totodată s-a aprobat ca prezenta minută să fie transmisă instituţiilor reprezentate în CNCB şi 
instituţiilor prefectului prin grija IGSU/ISUJ/ISU BIF”, arată actul citat. 
Potrivit Agrointeligenţa, documentul a fost elaborat şi aprobat în 29 august. 
Un nou focar de pestă porcină africană a fost confirmat marţi în judeţul Galaţi, în localitatea Tudor Vladimirescu, 
în extravilanul căreia, la sfârşitul săptămânii trecute, au fost sacrificaţi 15 porci din cauza virusului. De data 
aceasta, pesta a apărut într-o gospodărie. Numărul porcilor sacrificaţi din cauza infestării cu virsurul pestei 
porcine africane a ajuns la 159.645 de capete, boala evoluând în 11 judeţe şi 190 de localităţi - 826 de focare, a 
anunţat la începutul lunii septembrie, Autoritatea Naţională Sanitară Veterinară şi pentru Siguranţa Alimentară - 
ANSVSA. 
Potrivit ANSVSA, pesta porcină africană evoluează în 11 judeţe, 190 de localităţi, cu un număr total de 826 de 
focare (dintre care 11 în exploataţii comerciale industriale, unul în abatorul aparţinând unei ferme şi unul într-o 
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exploataţie comercială de tip A) şi 46 de cazuri la mistreţi, iar în total au fost eliminaţi 159.645 de porci afectaţi de 
boală. 
Pesta porcină africană nu afectează oamenii, neexistând nici cel mai mic risc de îmbolnăvire pentru oameni, acest 
virus având, însă, impact la nivel social din punct de vedere economic. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Comisarul european pentru sănătate şi siguranţă alimentară anunţă că va analiza situaţia pestei porcine din 
România 
Comisarul european Vytenis Andriukaitis pentru sănătate şi siguranţă alimentară, va analiza „împreună cu 
aparatul tehnic” situaţia pestei porcine africane din România, dar şi ce măsuri pot fi luate pentru creşterea 
eficienţei în combatere şi eradicare, transmite marţi Ministerul Agriculturii. 
În data de 6 septembrie s-a desfăşurat la Bruxelles o conferinţă cu tema „Bolile transfrontaliere în Europa, 
importanţa cooperării internaţionale pentru creşterea sustenabilă a animalelor”, la conferinţă fiind prezenţi 
reprezentanţi din 41 de ţări, iar din partea României a participat ministrul Agriculturii, Petre Daea şi Traian Petcu, 
subsecretar de stat. 
„Cu ocazia acestei conferinţe, ministrul Petre Daea a avut o întrevedere cu comisarul european, Vytenis 
Andriukaitis si cu directorul general DG Sante, Xavier Prats Monne. În cadrul întâlnirii s-a făcut o analiză a evoluţiei 
pestei porcine africane (PPA) în România, în care ministrul Agriculturii, Petre Daea, a prezentat toate informaţiile 
existente până în prezent in acest domeniu”, anunţă ministerul Agriculturii. 
„Comisarul Andriukaitis s-a arătat extrem de interesat de aceste discuţii, afirmând că, împreună cu aparatul 
tehnic, va analiza evoluţia PPA în România, precum şi măsurile ce pot fi luate pentru creşterea eficienţei în 
combatere şi eradicare”, adaugă Ministerul. 
Potrivit documentului transmis, una dintre concluziile conferinţei a fost aceea că bolile transfrontaliere nu pot fi 
eradicate fără cooperarea fermierilor, dar şi nevoia de cooperare internaţională pentru prevenirea răspândirii 
bolilor. 
Petre Daea a subliniat „necesitatea discutării problematicii legate de existenţa şi manifestarea bolilor la animale, 
care nu ţin cont de graniţe, afectând în acest mod dezvoltarea zootehniei”. 
De asemenea, reprezentanţii delegaţi ai României au apreciat că este necesară alocarea de sume distincte pentru 
cercetare în privinţa bolilor transfrontaliere. 
„Mecanismele actuale sunt costisitoare, consumatoare de resurse financiare, umane şi administrative şi au un 
important impact economic şi social. Ca mod de abordare în perspectivă, este necesară alocarea de sume 
distincte şi consistente pentru cercetare, iar România este şi va fi parte în lupta comună împotriva bolilor 
animalelor, folosindu-ne de experienţa proprie şi de analiza temeinică în interpretarea evoluţiei acestora, pentru 
îmbunătăţirea metodelor de lucru atât de necesare în eradicarea lor”, menţionează sursa citată. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 53 de migranţi au fost găsiţi ascunşi într-un camion încărcat cu miere de albine, la ieşirea din ţară 
53 de migranţi Irak, Iran şi Palestina, între care 16 copii, au fost prinşi ascunşi într-un camion încărcat cu miere de 
albine, la ieşirea din ţară prin Arad. 
În noaptea de luni spre marţi, la PTF Nădlac, judeţul Arad, s-a prezentat pentru a ieşi din ţară cetăţeanul român 
A.A., în vârstă de 46 de ani, la volanul unui autocamion înmatriculat în România. Şoferul transporta, conform 
documentelor de însoţire a mărfii, miere de albine pentru o societate comercială din Germania. 
Poliţiştii au controlat camionul, găsind în interior 53 de persoane, dintre care 32 bărbaţi, 5 femei şi 16 minori, 
adulţii având vârste cuprinse între 18 şi 44 de ani, iar copiii între 9 luni şi 17 ani. 
Cu ocazia verificărilor preliminare, poliţiştii de frontieră au stabilit că cei în cauză sunt cetăţeni din Irak, Iran şi 
Palestina, majoritatea solicitanţi de azil în România. 
La cercetări, aceştia au declarat că doreau să ajungă într-un stat din vestul Europei, iar şoferul român a susţinut că 
nu avea cunoştinţă despre faptul că persoanele în cauză sunt ascunse în interiorul mijlocului de transport. 
În cauză, poliţiştii de frontieră fac cercetări pentru trafic de migranţi pentru şoferul camionului, respectiv 
tentativă trecere ilegală a frontierei de stat faţă de cele 53 de persoane. 
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(Sursa: Mediafax) 
 

 La dezbaterile din PE privind situaţia din Ungaria s-a discutat despre protestul de la București 
Manfred Weber, liderul grupului Partidului Popular European (PPE) din cadrul Parlamentului European, a declarat 
marţi, la Strasbourg, cu prilejul unei dezbateri privind situaţia din Ungaria, că în această vară au existat 
demonstraţii de masă nu la Budapesta, ci la Bucureşti. 
„Am avut demonstraţii de masă în această vară nu la Budapesta, ci la Bucureşti. Această violenţă stradală. 
Preşedintele (României - n.r.) a trebuit să intervină în aceste demonstraţii şi să le ceară profesioniştilor să fie puţin 
mai atenţi”, a spus Weber în cadrul intervenţiei sale, care a avut loc imediat după cea a premierului ungar Viktor 
Orban. 
„Există un guvern care îşi foloseşte în mod greşit majoritatea pentru a-l proteja pe liderul partidului socialist deja 
condamnat. Ei (...) au fost de acord să pună subiectul pe agendă în plenara următoare. Şi, din nou, sper că toată 
lumea este pregătită să lupte împotriva corupţiei în toate aspectele şi doar nu într-un anumit caz specific”, a 
adăugat Manfred Weber. 
Deputaţii europeni urmează să supună la vot miercuri un raport care critică situaţia statului de drept în Ungaria, 
pregătit de Comisia pentru libertăţi civile a PE (LIBE). Raportul eurodeputatei din grupul Verzilor Judith Sargentini 
prezintă o listă lungă de „preocupări” referitoare la încălcarea libertăţilor şi valorilor UE în presă, în sânul 
universităţilor, împotriva minorităţilor, a migranţilor, dar şi în materie de corupţie şi de independenţă a justiţiei. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 MAS Talks: Despre contribuţia României la redefinirea Iniţiativei celor Trei Mări şi summit-ul de la Bucureşti, 
cu consilierul prezidenţial Bogdan Aurescu, într-o ediţie live, de la 11.10 
Consilierul prezidenţial Bogdan Aurescu vorbeşte despre contribuţia României la noua „faţă” a Iniţiativei cel Trei 
Mări şi despre summit-ul care va avea loc săptămâna viitoare la Bucureşti. 
Despre ce deosebeşte şi ce apropie Iniţiativa de formatul Bucureşti 9 şi despre nevoia ca România să fie un lider 
regional, cu consilierul prezidenţial Bogdan Aurescu, într-o ediţie live, de la 11.10, pe www.mediafax.ro şi paginile 
de Facebook ale Mediafax, Monitorulului Apărării şi Securităţii (monitorulapararii.ro) şi Prosport.  
(Sursa: Mediafax) 
 

 Jean-Claude Juncker, preşedintele Comisiei Europene, va rosti miercuri discursul anual despre „Starea 
Uniunii” 
Jean-Claude Juncker, preşedintele Comisiei Europene, va rosti, miercuri dimineaţă, în sediul din Strasbourg al 
Parlamentului European, discursul anual despre "Starea Uniunii". 
Discursul de anul acesta intervine în perspectiva scrutinului europarlamentar din 2019 şi în contextul dezbaterilor 
privind viitorul Uniunii Europene după ieşirea Marii Britanii, programată în martie 2019. 
Jean-Claude Juncker urmează să prezinte viitoarele măsuri concrete în sensul construirii unei Uniuni Europene 
"mai coezive, mai puternice şi mai democratice", după lansarea acestei teme în discursul din 2017. 
Anul trecut, Juncker a prezentat viziunea sa privind evoluţia Uniunii Europene până în anul 2025. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 UE şi Marea Britanie plănuiesc un summit special pentru a semna acordul privind Brexitul – Bloomberg 
Marea Britanie şi Uniunea Europeană se pregătesc pentru un summit special în noiembrie pentru a semna acordul 
privind Brexitul, iar întâlnirea ar putea fi anunţată în următoarele zile, conform unor surse Bloomberg. 
Deşi mai există anumite probleme de rezolvat, UE se pregăteşte să programeze o întâlnire la jumătatea lui 
noiembrie pentru ca liderii să se pună de acord oficial privind termenii Brexitului, au informat sursele, conform 
news.ro. 
Tensiunile continuă, însă, în Partidul Conservator. Membrii pro-Brexit ar fi petrecut mai multe ore marţi noapte 
pentru a concepe un plan de a o înlătura de la putere pe prim-ministrul Theresa May, despre care cred că le-a 
trădat viziunea privind ieşirea din blocul european, conform unor surse. 
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May îşi va prezenta planul către omologii săi europeni în timpul unei întâlniri neoficiale de la Salzburg de 
miercurea viitoare iar apoi ceilalţi 27 de lideri vor discuta între ei despre propunerile prim-ministrului britanic. 
Este aşteptat ca planurile privind summit-ul din noiembrie să fie făcute publice în timpul întâlnirii de la Salzburg. 
„Lucrăm la un acord care va fi bun pentru industria britanică şi suntem încrezători că vom reuşi acest lucru”, a 
declarat un purtător de cuvânt al guvernului britanic. 
Deşi stabilirea acestui summit este un semn că liderii europeni sunt încrezători că se va ajunge la un acord în 
curând, există încă obstacole importante. Unul dintre ele este felul în care ar putea fi evitate controale la graniţa 
dintre Irlanda de Nord şi Republica Irlanda. 
Una dintre surse a informat că summit-ul ar urma să aibă loc în săptămâna care începe pe 12 noiembrie. 
Luni, negociatorul-şef al UE, Michel Barnier, a declarat că, în mod realist, se va ajunge la un acord în următoarele 
şase-opt săptămâni. „Cred că este posibil să ajungem la un acord până la începutul lui noiembrie. Nu suntem 
departe de un acord”, a declarat el. 
După ce se ajunge la un acord, acesta trebuie să fie aprobat de parlamentul britanic şi de cel european. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 NATO avertizează: Rusia se pregătește pentru un conflict de amploare 
NATO a avertizat marţi că Rusia se pregăteşte pentru un "conflict la scară largă", relatează dpa. 
În Rusia are loc săptămâna aceasta un exerciţiu militar de amploare, anunţat drept cel mai mare de după războiul 
rece. Manevrele militare se desfăşoară în estul ţării şi implică peste 300.000 de militari, inclusiv din China şi 
Mongolia. 
Aceste manevre "demonstrează că Rusia se concentrează pe exersarea unui conflict la scară largă", a afirmat într-
un comunicat purtătoarea de cuvânt a NATO, Oana Lungescu. Ele "corespund unui model pe care l-am observat 
de ceva vreme: o Rusie mai agresivă, care îşi majorează semnificativ bugetul apărării şi prezenţa militară", a 
adăugat Lungescu.  
"De-a lungul ultimilor ani, am remarcat o semnificativă consolidare a prezenţei militare a Rusiei, inclusiv în 
regiunile Mării Baltice şi Mării Negre, precum şi a Mediteranei", se adaugă în comunicat. "Mai mult, Rusia a arătat 
că este dispusă să folosească forţa militară împotriva vecinilor ei, de exemplu Ucraina şi Georgia", notează 
comunicatul NATO. 
(Sursa: Agerpres) 
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